
تبديل سازمان به وزارتخانه 
گردشگرى يك تنزل است

فارس:معاون گردشگرى كشور گفت: از سال 92 
تا پايان ســال 95 تعداد 19 ميليون و 900 هزار 
گردشگر وارد كشور شده است. مرتضى رحمانى 
موحد افــزود: در خصوص اينكه صــداى واحدى 
از ســازمان ميراث فرهنگى و گردشگرى درباره 
طرح مجلســى ها در خصوص تبديل سازمان به 
وزارتخانه شنيده نمى شود، گفت: بنده از پيشنهاد 
دهندگان مى پرسم كه چه شاخص هايى براى اين 
طرح داشته اند؟ آيا با اين طرح، بودجه اين سازمان 
را مى خواهند بالا ببرند؟  وى تأكيد كرد: با تبديل 
سازمان به وزارتخانه قطعاً جايگاه گردشگرى كشور 
تنزل پيدا مى كند و فقط دسترسى ها به وزير بيشتر 

مى شود، آيا فقط اين مشكل را حل مى كند؟ 

10 درصد دانش آموزان چاق 
هستند

ايسنا: وزير بهداشت گفت: در حال حاضر از 10 
دانش آموز 9 نفرشان دچار كم تحركى هستند كه 
در آينده با ديابت، فشار خون، بيمارى هاى قلبى 
و مفصلى و استخوانى مواجه مى شوند. دكتر سيد 
حسن هاشمى در حاشيه همايش بزرگ سفيران 
ســلامت ادامه داد: اين موضوع كــه 10 درصد 
دانش آموزان چربى خــون بالا و 50 درصد آن ها 
اضافه وزن دارند، زنگ خطــرى براى خانواده ها 
است و بايد حتماً مراقبت كنند. امروز 27 درصد 
مردم فشار خون دارند و اگر اين روند ادامه پيدا 

كند، حتماً آينده خوبى نخواهيم داشت.

خانه هاى دانش بنيان 
صنايع دستى راه اندازى مى شود

ايلنا:معاون صنايع دســتى و هنرهاى ســنتى 
از ايجــاد خانه هاى دانش بنيان صنايع دســتى 
خبر داد. بهمــن نامورمطلق گفت: «گسســت 
صنايع دستى از طراحى، آســيب هاى جدى به 
صنايع دســتى وارد كرده بود و يكى از جلوه هاى 
اين آســيب، تكرار و تقليد در صنايع دستى بود. 
صنايع دستى ما دچار تكرار شده بود، اين در حالى 
است كه تكرار مرگ هنر است و هنر براى اينكه 

جلوى تكرار را بگيرد، ايجاد شده است.»
نامــور مطلق افــزود: «خانه هــاى دانش بنيان 
صنايع دســتى با كمك معاونت علمى و فناورى 
رياست  جمهورى ابتدا در تهران و اصفهان و سپس 

در ساير شهرها راه اندازى خواهد شد.»

نامه نگارى براى دريافت مجوز 
سهميه استخدامى 40 هزار 

نفر در آموزش و پرورش
فارس: مديركل امور ادارى و تشــكيلات وزارت 
آموزش و پرورش بــا بيان اينكه بــراى دريافت 
سهميه استخدامى جديد مكاتبه كرديم، گفت: 
دو تقاضا داريم كه شامل جذب 25 هزار دانشجوى 
متعهد خدمت براى سال تحصيلى 97ـ96 و 15 
هزار نفر استخدام آزاد است. سيدحسن حسينى 
اظهار داشــت: در آزمون اســتخدامى آموزش و 
پرورش براى جذب 10 هــزار نفر، حدود 2000 
نفر شــركت كرده بودند؛ منتهــا ظرفيت خيلى 
از شــغل محل ها، خالى ماند كه بعد از مكاتبه با 
سازمان امور اســتخدامى، توانستيم بخشى را با 
تعيين حدنصاب تكميل ظرفيت كنيم. حسينى با 
اشاره به اينكه براى دريافت سهميه جديد مكاتبه 
كرديم، گفت: دو تقاضا داريم كه شامل جذب 25 
هزار دانشجوى متعهد خدمت براى سال تحصيلى 

97ـ96 و 15 هزار نفر استخدام آزاد است.

از لايحه «تأمين امنيت 
زنان» و ممنوعيت ازدواج با 

«فرزندخوانده» چه خبر؟
ايسنا: شــهيندخت مولاوردى، معاون رئيس 
جمهور در امور زنان و خانواده با اشــاره به لوايح 
حوزه زنان و خانواده گفت: لايحه «تأمين امنيت 
زنان» را پايان سال 95 به كميسيون لوايح دولت 
ارســال كرديم و كارهاى تخصصى آن در حال 
انجام اســت كه پس از تصويب دولت به مجلس 
ارائه مى شود؛ البته چندين لايحه در كميسيون 
اجتماعى قرار دارد و يا از اين كميســيون خارج 

شده و در دستور كار دولت است. 

وداع زود هنگام قهرمان با آسيا؟
پرسپوليس بى دفاع ترين نماينده 

ايران در آسيا

ورزش/ امشــب بــار ديگــر بــازى هاى 
ليگ قهرمانان آســيا آغاز خواهد شــد و 
نماينده هاى فوتبال ايران رخ در رخ رقباى 

آسيايى خود قرار مى گيرند...

خط قرمز/  دختر بچه ها دور هم جمع شده 
بودند، نزديــك ظهر بود و در ســايه اى كنار 
كوچه بازى آن ها گل كرده بــود. زن جوان از 

موتورسيكلت پياده شد و آهسته آهسته ...
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دستگيرى كفتارهاى نيشابور پس 
از سرقت طلاهاى 16 دختر بچه

دغدغه هاى هزار پيشه هاى فردا
مى گويند «آدم هزار پيشــه كم مايه است». شايد بتوان اين 
تمثيل را بهترين و يا ساده ترين مفهوم در رد چند شغلگى در 
جامعه امروز دانست؛ همان آفتى كه عده اى از فرط دلخوشى 
و البته گروهى نيز از سر ناخوشى به آن گرفتارند. گروهى كه از 
مشاغل مختلف نردبانى براى بالا رفتن از پله هاى قدرت، كسب 
وجهه سياسى و البته موقعيت برتر اقتصادى خويش ساخته اند 
و عده اى كه هشتشان گرو نهُشان است و به ناچار براى گريز از 
تنگناهاى مالى و خلاصه مصون ماندن از سختى ها و مشكلات 

آن به ريسمان پر گره شغلى ديگر چنگ انداخته اند.
فرجام اين هزار پيشگى، خواه از سر خوشــى و خواه از روى 
ناخوشى، مستلزم تحميل هزينه هاى بسيارى است كه جبران 
آن چندان ساده نيســت، مصداق همان دو دست و برداشتن 

چند هندوانه است. 
گرچه بر اســاس قانونِ ممنوعيت تصدى بيش از يك شغل( 
مصوب 1373/10/11 مجلس شوراى اسلامى ) و به استناد 
اصل 141 قانون اساسى هر شخص تنها مى تواند عهده دار يك 
شغل دولتى شود، اما حتى همين قانون نيز هيچگونه منعى 
را براى اشتغال افراد به مشاغل غير دولتى ذكر نكرده است و 
پيداست كه بر همين اساس صاحبان هر حرفه دولتى نيز در 
هر موقعيت و پرستيژ شغلى منعى براى اشتغال در شغل دوم 
ندارند.چنانكه چندى پيش رئيس كانون وكلاى دادگسترى 
مركز با اشــاره به مشــكلات اقتصادى پيش روى وكلا گفته 
بود. «... آن ها براى اجاره دفاتر خــود حداقل بايد 3 ميليون 
تومان هزينه پرداخت كنند؛ ناگفته نماند بســيارى از وكلاى 

دادگسترى در حال حاضر بيكارند و مسافركشى مى كنند.»
پيامدهاى پديده چند شــغله بــودن به فراخور اشــغال هر 
موقعيت شغلى با ديگرى متفاوت است ؛ پزشك و يا جراحى 
را تصور كنيد كه در  هفت يا هشــت ساعت از روز بيش از 10 
تا 15 عمل جراحى از سرپايى گرفته تا جراحى هاى عميق را 

انجام مى دهد ! 
به اســتادان دانشــگاهى فكر كنيد كه علاوه بــر تدريس در 
دانشــگاه، به فعاليت هاى جانبى ديگرى همچون مشاوره و 
راهنمايى و...مشغول اند .يا مى توانيد كارگرى را تصور كنيد 
كه به دليل آنكه حداقل دســتمزد او تنهــا تكافوى چند روز 
زندگــى اش را مى دهد، بخش ديگرى از وقــت خود را به كار 

ديگرى اختصاص مى دهد.
حال پرسش اينجاست آيا پزشــك و جراحى كه بيشتر وقت 
حرفه اى اش صرف عمل هاى پى در پى مى شود و فشار كارى 
بسيارى را در ســاعات طولانى در اتاق عمل تحمل مى كند، 
درصد خطاهايش بالا نمى رود و مى تواند منشور حقوق بيمار 
را در مشاوره و توصيه هاى پيشگيرى و دارويى بدرستى انجام 

دهد ؟
آيا مى توان فشــارهاى تأمين حداقل معاش كارگران را انكار 
كرد؟ مگر نه اين است كه بسيارى از حوادث هنگام كار كارگران 
به دليل آسيب هاى چند شــغله بودن آن هاست.كارگرى كه 
احساس امنيت شــغلى ندارد و از معاش فرداى خود مطمئن 
نيست و بنابر اين ناگزير است بجاى هشت ساعت بين 15 تا 18 
ساعت در روز كار كند، بدليل نداشتن تمركز، آسيب پذيرى 
بيشترى در كار با دستگاه ها پيدا مى كند و بيش از ديگران در 

معرض حوادث كارى قرار دارد.
به همه آنچه اشاره شد مى توان پيامدهاى جبران ناپذير ديگرى 
را نيز همچون آسيب پذيرى خانواده ها، رواج طلاق، خشونت، 
گسست نسلى و... افزود كه بدون ترديد اگر راهى براى كاستن 
از آن نيابيــم آن وقت ناگزير خواهيم بــود بخش عمده اى از 
هزينه هاى جامعه را به درمان هزار پيشه هاى امروز و آسيب 

ديدگان فردا اختصاص دهيم.
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انتقادها، پيشنهادها و ايده هاى خود را از 
طريق  اين پيامك 

به گروه اجتماعى ارسال فرماييد.

ايلنا:معاون صنايع دســتى و هنرهاى ســنتى 
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عضو كميسيون اجتماعى مجلس:
دريافتى كمتر از 2 ميليون تومان 
بازنشستگان برخلاف قانون است

خانه ملت:عضو كميســيون اجتماعى مجلــس گفت:هيچ 
بازنشســته اى درســال 96 نبايد دريافتى زير 2 ميليون تومان 
داشته باشد. مســعود رضايى درخصوص اظهارات وزير تعاون 
مبنى براينكه حداقل حقوق مســتمرى بگيران و بازنشستگان 
تحت پوشــش تأمين اجتماعى 14/5 درصد افزايش پيدا كرده 
است، گفت: در قانون برنامه ششم توسعه مصوب شد كه تمامى 
بازنشستگان كشورى و لشكرى كمتر از 2 ميليون دريافت نكنند. 
وى افزود: پس از افزايش حقوق ها به ميــزان 2 ميليون تومان 
مى توان هرگونه افزايش از ســوى دولت و شوراى دستمزد را به 
مبلغ پايه اضافه كرد، يعنى دريافتى هــاى زير 2 ميليون تومان 
در ابتدا به 2 ميليون افزايش پيدا كرده و سپس 10 يا 14 درصد 
مورد نظر دولت به رقم پايه اضافه مى شود. وى تصريح كرد: طبق 
مصوبه مجلس دريافتى 800 هزار تومان بايد به 2 ميليون تومان 
افزايش پيدا كند، زيرا افراد داراى حقوق زير يك ميليون تومان 
به طورعمده بازنشستگان بسيار قديمى هستند و هيچ بازنشسته 

جديدى در حال حاضر زير 2 ميليون تومان دريافت نمى كند.

مدير كل دفتر تأمين مسكن كميته امداد خبر داد
تغيير سياست كميته امداد در تأمين 

مسكن مددجويان
مهر:مديركل دفتر تأمين مسكن و امور مهندسى ساختمان كميته 
امداد گفت: سياست ما استفاده از وديعه معوض قرض الحسنه به 
جاى حمايت هاى بلاعوض در تأمين مســكن مددجويان است. 
ابراهيم بازيان افزود: ارتقاى ســطح سكونت شــهرى، بهسازى و 
مقاوم  سازى روستايى، بهبود وضعيت مسكن مددجويان، ساخت و 
خريد مسكن براى بدون مسكن ها از برنامه هاى ماست. همچنين 
بر اساس اين سياست ها مناطق روستايى و مرزى و شهرستان هاى 
زير 100 هزار نفر اولويت ما در خدمت رســانى به شمار مى آيند. 
ارائه مشــوق هاى لازم  براى مهاجرت معكوس، اسكان سالمندان 
در همجوارى خانواده ها نيز از برنامه هاى ماســت. وى بيان كرد: 
از مجموع يك ميليون و 600 هزار خانوار تحت پوشش 10 درصد 
بدون مسكن هستند. وى با بيان اينكه سياست ما استفاده ازوديعه 
معوض قرض الحســنه به جاى حمايت هاى بلاعوض است، گفت: 
براى مدد جويان شهر نشــين مبلغ 25 ميليون تومان و براى مدد 
جويان روستايى مبلغ 15 ميليون تومان در نظر گرفته شده است. 

البته اعطاى وام قرض الحسنه براى خريد مسكن قطع نمى شود.

از سوى سازمان وظيفه عمومى ناجا
نحوه تردد مشمولان ايرانى مقيم 

خارج در سال 96 اعلام شد
مهر: سازمان وظيفه عمومى ناجا اعلام كرد: با مساعدت ستاد 
كل نيروهاى مســلح، مشــمولان ايرانى مقيم خارج از كشور 
مى توانند تا ابلاغ مقررات جديد، همچنان با ضوابط و مقررات 

سال گذشته به كشور تردد كنند.
ســازمان وظيفه عمومى ناجا با صدور اطلاعيه اى اعلام كرد: 
از آنجا كه ضوابط و مقررات مربوط به تردد مشــمولان ايرانى 
مقيم خارج از كشور در سال 96، درحال تصويب است، بنابراين 
با مساعدت ستاد كل نيروهاى مسلح، تا ابلاغ مقررات جديد، 
اين دســته از مشــمولان مى توانند همچنان مطابق مقررات 
سال گذشته به كشور تردد كنند. در اين اطلاعيه آمده است: 
مشــمولانى كه بيش از سه ســال در خارج از كشــور اقامت 
داشته اند، مى توانند سالى دوبار در مجموع به مدت سه ماه به 
داخل كشور تردد كنند، بر همين اساس مشمولان قبل از اولين 
ورود به كشــور بايد به نزديك ترين نمايندگى ايران در كشور 
محل اقامت مراجعه كرده و مهر ويژه تردد مشــمولان ايرانى 

مقيم خارج از كشور در گذرنامه آنان ثبت شود.

جامعه- محبوبه على پور: تعطيلى مراكز آزمايشگاهى 
نه به سود حوزه سلامت اســت و نه شايسته است نيروهاى 
صاحب تجربه و تحصيلكرده با اين رويه از عرصه اشــتغال 

كشور حذف شوند.
عضو هيئت مديره انجمن علوم آزمايشگاهى كشور با بيان 
اين مطلب به خبرنگار ما گفت: گرچه آمار روشنى از سوى 
نهادهاى متولى در اين زمينه وجود ندارد؛ اما براساس شواهد 
به دست آمده هر چند روز يك بار خبر فروش تجهيزات و يا 
تعطيلى مراكز آزمايشگاهى را به دليل تنگناهاى اقتصادى 
مى شنويم كه مى تواند بر سلامت كشور آثار ناخوشايندى 

داشته باشد.
دكتر علــى صادقى تبار، با تأكيد بــر اينكه تعرفه خدمات 
آزمايشگاهى در طرح تحول سلامت مورد غفلت واقع شده، 
افزود:در همه دنيــا ابزارهاى لازم براى انجام تســت هاى 

آزمايشگاهى مشــابه اســت و اغلب از كمپانى هاى توليد 
كننده واحد و با قيمت هاى نزديك به هم در اختيار كشور ها 
قرار مى گيرد. به اين ترتيب در تمام كشورهاى دنيا توازن 
و همگنى  متعارفى بين تعرفه هــاى آن ها وجود دارد. اين 
درحاليست كه در كشــور ما چنين توازنى مشهود نيست 
به طورى كه تعرفه هاى خدمات آزمايشگاهى در كشور ما 
بدون استثنا از تمام كشورهاى جهان حتى از كشورهايى 
همانند فيليپين و افغانستان هم پايين تر است. چرا كه در 
سال هاى گذشته به دليل نبود نگاه كارشناسانه به اين عرصه 
چنين وضعيتى رخ داده و به خصوص پس از اجراى طرح 
تحول  نظام سلامت   تعرفه تمام بخش هاى حوزه سلامت 
اصلاح شــد اما توجه به تعرفه هاى خدمات آزمايشگاهى 

مغفول ماند.
 صادقى تبار خاطرنشــان كرد: بخشــى از عدم انجام همه 

آزمايش هاى تشخيصى در كشور به   نبود درخواست شايع از 
سوى جامعه پزشكى مربوط مى شود. چنانكه ما آزمايش هاى 
متعددى داريم كه امكان انجام آن وجود دارد اما يا براى پزشكان 
آشنا نيســت يا هنوز براى حوزه ســلامت متداول محسوب 
نمى شود. درصدى نيز  به فناورى هاى گرانقيمتى نياز دارد كه 
زمانى اين ابزار از سوى صاحبان اين مراكز خريدارى مى شوند 

كه تعرفه هاى مصوب واقعى و معقولى باشند.
وى همچنين گفت:منابع بيمه ها متأثر از ميزان سرانه درمان 
است كه مجلس تصويب مى كند و چنانچه اين سرانه رشد 
داشته باشد ســازمان هاى بيمه گذار هم مى توانند دامنه و 

كيفيت خدمات خود را بالا ببرند.  از اين رو پايين بودن تعرفه 
خدمات پزشكى و سرانه سلامت در نبود حمايت هاى كافى 

بيمه ها از خدمات موجود  اثر گذار است.
هديه نعمتــى، عضو هيئت مديره جامعه آزمايشــگاهيان 
بالينى كشور نيز درباره چالش هاى فعالان اين حوزه خاطر 
نشــان كرد: از آنجا كه اين رشــته نوين محسوب مى شود 
مشكلات آن نيز ناشناخته مانده اســت  چنانكه   در ادوار 
مختلف  سياستگذارى هاى حوزه يادشده متفرق و متفاوت 
بوده كه اين موضوع باعث  بلاتكليفى وســرگردانى  شــده 
اســت . به طورى كه  درحال حاضر  امكان ادامه  تحصيل 
براى كارشناسان اين حوزه  ميسر نيست درحالى كه پيش 
از اين تا دكترا فراهم بود. ازهمين رو شــاهديم بسيارى از 
آزمايشــگاه ها به خصوص در مراكز دولتى بدون مســئول 
فنى هستند.همچنين به دليل مشكلات اقتصادى بسيارى 
از آزمايشــگاه هاى دولتى به بخش خصوصى واگذار شده 
كه اين مقوله  امنيت شــغلى فعالان اين حوزه  را  با چالش 

مواجه كرده است. 
وى با تأكيد بر نبود حمايت كافى از ســوى سياستگذاران 
گفت: بعد از 16 سال قانون مشــاغل سخت و زيان آور براى 

آزمايشگاهى ها تاييد شد كه وزارت بهداشت آن را از درجه سه 
به دو تبديل كرد. همچنين  سال هاست نامه ارتقا بهره ورى 
اين قشر در دست مجلس شوراى اسلامى بدون نتيجه مانده 
است .در واقع براى رفع  هر يك از تنگناهاى صنفى  و كسب 

حقوق خود بايد دشوارى هاى  فراوانى را طى كنيم .
وى با اشــاره به چالش هــاى موجود در اســتخدام دانش 
آموختگان خاطرنشــان كرد: وزارت بهداشت فكر مى كند 
بيمارستان فقط همان كادر درمانى و مراقبتى است از اين رو 
برجلب پرستاران توجه مى شود به طورى كه در سال گذشته 
در بسيارى از بيمارستان هاى كشــور يك استخدام  علوم 
آزمايشگاهى نداشتيم در مراكز دولتى نيز آزمايشگاه ها  با 
نيروهاى طرحى اداره مى شود. همچنين در مراكز خصوصى 
براى كاهش هزينه ها و پرداخت حداقلى دستمزدها نيروى 
غير علوم آزمايشگاهى به كار گرفته مى شود. چنانكه شاهديم 
در بسيارى از مراكز ،كارشناســان زيست و ميكروبيولوژى 
كه حتى زير مجموعه پزشــكى نبوده  به كار مشغولند در 
حالى كه به لحاظ قانونى  مراكز نمى توانند از رشــته هاى 
غير مرتبط استفاده كنند و اين مقوله سبب كاهش كيفيت 

خدمات مى شود. 

اعضاى علوم آزمايشگاهى در گفت و گو با قدس تاكيد كردند 

فعالان علوم آزمايشگاهى بر دانش خود چوب حراج زده اند

  جامعه/  آرش خليل خانــه       موضوع واگذارى 
خدمــات دياليــز به چنــد شــركت خصوصى به 
واكنش هاى متعددى در اين خصوص انجاميده است؛ 
براى مثال متخصصان حوزه نفرولوژى معتقدند اين 
شركت ها صلاحيت لازم را براى اين منظور ندارند، 
حال آنكه متوليان وزارت بهداشــت مى گويند اين 
شركت ها در حوزه دياليز كار كرده اند و حتى در حال 

حاضر هم مراكز دياليز را اداره مى كنند. 
واگــذارى اين خدمــات به بخــش خصوصى در 
راســتاى اصل 44 قانون اساســى و كاســتن از 
تصدى گرى دولت و جزو وظايف وزارت بهداشت 
و دانشگاه هاى علوم پزشــكى تعريف شده است.
بر اســاس ادعاى مســئولان وزارت بهداشــت 
شــركت هايى كه براى اين منظور انتخاب شدند، 
كاملاً ارزيابى شــده اند و ايــن وزارتخانه از آن ها 

تضمين هاى  مالى لازم را دريافت كرده است.
 دكتر قاضى زاده هاشــمى؛ وزير بهداشت ، درمان 
و آموزش پزشــكى در گفت و گويــى اختصاصى با 
خبرنگار ما به چند پرســش وى در همين خصوص 

پاسخ گفته است كه از نظر مى گذرانيد:
آقاى دكتر، چند وقتى است موضوع واگذارى 
دياليز به بخش خصوصى آن هم با قراردادهاى 
طولانى مدت بيش از 25 ســال و به صورت 
انحصارى مطرح شده است؛ اولاً اين واگذارى 
با توجه به شرايط و حساسيت هاى خاصى كه 
روى بيماران دياليزى وجود دارد چرا صورت 
مى گيرد و دوم آنكه آيا بهتــر نبود حتى در 
صورت ضرورت، اين قراردادها كوتاه تر بسته 
مى شد تا تبعات آن در كوتاه مدت بررسى و 
آن وقت نسبت به عقد قراردادهاى طولانى 

تصميم گرفته شود؟
حساســيت موضوع  از چه جهت مطرح است؟ اگر 
حساسيت ســلامتى و ارائه خدمات بهتر به مردم  
است خوب است، اما از بقيه جهات حساسيت صلاح 
نيست بخصوص اگر كه  حمايت از يك فسادى باشد 

كه در اين حوزه وجود داشته است.
يعنى در حوزه خدمــات دولتى بخش دياليز 

فساد وجود دارد؟
نه؛ اشــاره من به موضــوع دياليز بــود. در موضوع 
خدمات دياليز ما حداقل 5000 ماشين دياليز براى 
چند ده هزار بيمار نياز داريــم. از اين تعداد نزديك 
به 2700 ماشــين را داريم كه بالغ بر نيمى از آن ها  
فرسوده اســت. حال آنكه ماشــين دياليز دستگاه 
پيچيده و حساسى است كه با حيات بيمار سر و كار 
دارد و اگر درست كار نكند بخشــى از سم در بدن 

بيمار باقى مى ماند و به ســلامتى بيماران 
صدمه مى زند. علاوه بر اين بيماران بايد سه 
نوبت در هفته دياليز شوند و اين مسئله با 
توجه به محدوديت موجود فشار زيادى را 

به بخش درمان وارد مى كند.
خودش  دولــت  يعنى 
توانايى ارائه خدمات را 

ندارد؟
دولت اگر پول داشت و همه 
خدمــات را خــودش ارائه 
مى داد شايد خوب بود ولى 
الان اعتبار كافــى نداريم و 
طبيعى است در اين شرايط 
نه تنها 2300 ماشين مورد 
نياز را براى ســلامت مردم 
بايد تهيه كند كه اعتبار آن 
موجود نيســت بلكه 1500 
دستگاه فرسوده را هم بايد 

جايگزين كند.
تعرفه اى كــه  بيمه ها قبول 

كرده اند در حدى اســت كه بخش خصوصى ابراز 
علاقه كرده تا در اين بخش ســرمايه گذارى كند. با 
اين كار 4000 شغل جديد هم ايجاد مى شود، چرا 

ما اصرار داريم كه همه تصدى گرى در اختيار 
دولت باشد.

اما عده اى معتقدند اين واگذارى به سوء 
استفاده دلال ها و عده اى ديگر منجر 
خواهد شد.چه تضمينى 
وجــود دارد كه قيمت 
خدمات در اين حوزه نه 
تنها افزايش پيدا نكند 
كه حتى شاهد كاهش 

قيمت ها هم باشيم؟
ببينيــد، من آســيبى را 
كــه بخشــى از دلال ها و 
واســطه ها و دوستانى كه 
در اين حوزه خود را خيلى 
ســينه چاك مردم نشان 
مى دهند متحمل خواهند 
شــد مى فهمم، ولــى به 
نظر مى رســد كه اين ابراز 
نگرانى ها سودجويى است 
و با مسيرى كه ما انتخاب  
كرده ايم حتماً دسترســى مردم به خدمات دياليز 
افزايش پيدا خواهد كرد، ان شاءاالله و در عين حال 
كاســتى هايى هم كه در مورد دستگاه هاى دياليز و 

جايگزينى دستگاه هاى فرســوده هستند برطرف 
خواهد شد و ما شاهد كاهش قيمت خدمات در اين 

حوزه هم خواهيم بود.
يكى از نگرانى هاى منتقدان به اين طرح اين 
است كه در كشور ما توليد صافى دياليز بيشتر از 
ميزان احتياج است و بنابر اين نيازى به واردات 
نداريم.با ورود كالاهاى خدماتى دياليز از طرفى 
علاوه بر اينكه توليد داخل دچار آسيب مى شود 
همچنيــن كالاى ارزان بى كيفيت مرگ و مير 
بيماران را به همراه داشــته و سبب مى شود 

بى صدا جان خود را از دست بدهند. 
درست است كه ما بايد از توليد داخل  حمايت كنيم 
ولى توليد داخلى كه قابل مقايســه با نوع خارجى 
باشد و اگر هم كيفيتش كمى پايين تر است حداقل 
قيمتش معادل دستگاه هاى خارجى باشد نه اينكه 

قيمتش هم دو و نيم برابر نمونه هاى وارداتى باشد.
مســيرى كه ما داريم مى رويم درست است و آنچه 
در قالب نگرانى مطرح شــده جو ســازى است و به 
اين گروه از افراد توصيــه مى كنم كه اين كار خيلى 
به صلاحشان نيست و بايســتى نفع و صلاح مردم 
و جيب مردم را در نظــر بگيريم. تصميماتى هم كه 
گرفته ايم قانونى است و ان شــاءاالله آن را به پيش 

خواهيم برد و اجرايى مى كنيم.

وزير بهداشت در گفت و گو با قدس:

واگذارى  خدمات دياليز   بخاطر بى پولى دولت است

بيمار باقى مى ماند و به ســلامتى بيماران 
صدمه مى زند. علاوه بر اين بيماران بايد سه 
نوبت در هفته دياليز شوند و اين مسئله با 
توجه به محدوديت موجود فشار زيادى را 

ما اصرار داريم كه همه تصدى گرى در اختيار 
دولت باشد.

اما عده اى معتقدند اين واگذارى به سوء 
استفاده دلال ها و عده اى ديگر منجر 

آنچه مى خوانيد:
مســيرى كــه مــا داريــم مى رويم 
درســت اســت و آنچــه در قالــب 
نگرانى مطرح شده جو سازى است و 
به اين گروه از افراد توصيه مى كنم 
كــه ايــن كار خيلــى به صلاحشــان 
نيست و بايستى نفع و صلاح مردم 
و جيــب مــردم را در نظــر بگيريم. 
تصميماتى هم كه گرفته ايم قانونى 
است و ان شــاءاالله آن را به پيش 

خواهيم برد و اجرايى مى كنيم

ت
 اس

نى
زئي

س: ت
عك

حذف دفترچه هاى درمانى فقط در 
مراكز ملكى بوده است

فارس: معاون درمان ســازمان تأمين اجتماعى گفت: حذف 
دفترچه هاى درمانى تأمين اجتماعى فقط در مراكز ملكى اين 
سازمان اتفاق افتاده است و در مراكز طرف قرارداد همچنان 

بايد همراه بيمه شدگان باشد.
محمدعلى همتى افزود: در حال حاضر در مراكز ملكى تأمين 
اجتماعى با استفاده از نســخ الكترونيك، بيمه هاى دفترچه 
حذف شده است، ولى در مراكز طرف قرارداد و غير ملى تأمين 
اجتماعى نياز به كارت هوشــمند درمان و يا سيمكارت هايى 

داريم كه پرونده و مشخصات بيمار در آن ضبط شده باشد.
وى گفت: دفترچه هاى درمانى فقــط در مراكز ملكى تأمين 
اجتماعى حذف شده است نه در تمامى مراكز درمانى سراسر 
كشور، بنابراين بيمه شدگان تأمين اجتماعى بايد همراه خود 
همچنان دفترچه هاى درمانى را براى مراجعه به مراكز درمانى 

غير ملكى و طرف قرارداد تأمين اجتماعى داشته باشند.
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فرهنگ

معــاون  فرهنـگ: 
ملی  بنیــاد  حمایت 
رایانه ای  بازی هـــای 
از تدویـــن و اجرای 
هرم جامع حمایت از 
بازیسازان در ســـال 
جــاری خبــر داد و 
گفت: از این پس حمایت ها با توجه و متناســب 
به نوع شرکت ها انجام خواهد شد تا بازیسازان به 
شکل یکسان و عادلانه از حمایت ها برخوردار شوند. 
هادی جعفــری درباره راهبرد جدیــد این بنیاد 
در حمایــت از فعالان در صنایــع فرهنگی افزود: 
قصــد داریم با ایجاد سیاســتی راهبردی، تمامی 
حمایت های ارایه شده به اشخاص حقیقی و حقوقی 
که شــامل آموزش، کمک به رشد، حمایت های 
زیرســاختی، مالی و غیره می شــود را به صورت 

ساختارمند، هم راستا و کاملاً شفاف در بیاوریم.

تدوین هرم حمایت از بازیسازان 
اســتاد  فرهنــگ: 
اقتصاد دانشگاه تهران 
بیکاری  به  اشــاره  با 
نش آموختــگان،  دا
گفـــت: مـــــا بــا 
فارغ التحصیلان مدعی 
مواجه  طلبــکاری  و 
هستیم که از همه شغل می خواهند.  دکتر آلبرت 
بغُُزیان در گفت وگو با خبرنگار ما افزود: باید ســر 
در دانشگاه بنویسند که شما به دانشگاه آمدید ولی 
وظیفه دانشــگاه ایجاد شغل نیست، خودتان باید 
بروید دنبال شغل.  به باور او، دولت اشتباه کرده که 
این قدر مجوز رشته و پذیرش دانشجو داده است اما 
وظیفه اش پیدا کردن شغل برای دانش آموختگان 
نیست.  بغزیان  گفت: استادها به دنبال این هستند 
که دانشجویان را بپیچانند تا کلاس برگزار نشود، 

دانشجو هم فقط به فکر گرفتن نمره است. 

وظیفه دانشگاه ایجاد شغل نیست 
حمیــد  تســنیم: 
تصمیم  بــا  میرزاده 
اعضــای  اکثریــت 
هیئت امنای دانشگاه 
این  ریاســت  از  آزاد 
دانشــگاه کنار رفت. 
به درخواســت چهار 
نفــر از اعضای هیئت امنای دانشــگاه آزاد، دیروز 
جلســه فوق العاده هیئت امنای دانشــگاه آزاد به 
ریاست علی اکبر ولایتی تشکیل شد. اعضای هیئت 
امنا در این جلســه پس از بحث و بررسی فراوان 
رای گیری کردند و بنا به تصمیم اکثریت اعضا مقرر 
شد میرزاده رئیس فعلی این دانشگاه طی یک هفته 
از ریاســت استعفا دهد و در غیر اینصورت او خود 
بخود برکنار خواهد شد. بنا به تصمیم هیئت امنای 
دانشگاه آزاد علی محمد نوریان به عنوان »سرپرست 

موقت« دانشگاه آزاد  منصوب می شود. 

میرزاده برکنار شد
ایبنا: حمیدرضا صدر 
روایت های  دنباله  در 
غیرداســــتانی اش 
و  زندگــــــی  از 
شخصیــــــت های 
تاریخی، در تـازه ترین 
اثر ناداســتانی اش به 
روایتی درباره حسنعلی منصور پرداخته است.  این 
اثر با عنوان »سی صد و بیست و پنج« در روزهای 
نمایشگاه کتاب از سوی نشــر »چشمه« به بازار 
می آیــد.  او پیش تر کتاب »تــو در قاهره خواهی 
مُرد« را نوشــته و منتشر کرده بود. وی در این اثر 
به روزگارِ محمدرضا پهلوی می پرداخت.  صدر در 
این روایت با زاویه دید دوم شخص مفرد به روزگار، 
اتفاق ها و روایت هایی که درباره  این سیاســتمدار 
وجود دارد، نزدیک شــده و سعی می کند او را در 

مقامِ یک شخصیت داستانی وارد اثرش کند.

روایت حمیدرضا صدر از منصور 

کوتاه و خواندنی

فرهنگ: سردار بهروز اثباتی، عضو شورای سیاست گذاری جایزه کتاب سال دفاع 
مقدس، گفت: جایزه کتاب سال دفاع مقدس باید به لحاظ موضوعی گسترش پیدا 
کند؛ بدین معنی که امروزه مفهوم مقاومت و ایثار با توجه به مقتضیات زمان باید 

بازتعریف شود. 
اکنون ما در فضای مجازی جنگ دیگری را داریم و شاید امید دشمن به براندازی 
در فضای مجازی باشد. بنابراین باید شجاعت به خرج داده و به لحاظ موضوعی این 
جایزه را گسترش دهیم. اکنون فضای مجازی باید به عنوان یک حقیقت پذیرفته 
شود و به طور مثال، کتاب های صوتی و الکترونیکی در فضای مجازی منتشر و در 

این جایزه بررسی شود. 
وی با بیان اینکه مخاطب کودک و نوجوان در حوزه دفاع  مقدس فراموش شــده 
است، یادآور شد: باید برای مخاطب کودک و نوجوان محتوای دفاع مقدس تولید 
کرد اما امروز آثار ما در این حوزه بسیار کم است زیرا اغلب نویسندگان فکر می کنند 

با فعالیت در این حوزه، اعتبار و شهرتشان محدود می شود. 

کتاب

فضای مجازی را 
جدی بگیریم 

 روابــط عمومی بنیــاد ملــی بازی هــای رایانــه ای: بخش مســابقه
 Development Awards به نخســتین نمایشگاه تجاری صنعت بازی های 
رایانه ای ایران Tehran Game Convention افزوده شــد.  آریا اسرافیلیان، 
مدیر این بخش، گفت: پیش از این قرار بود در یکی از روزهای برگزاری این نمایشگاه، 
رویداد روز ناشران برگزار شود و در جریان آن، بازیسازان پروژه های خود را به ناشران 
و ســرمایه گذاران معرفی کنند. وی ادامه داد: با تغییر تاریخ برگزاری TGC امکان 
ارتقای رویداد روز ناشــران به وجود آمد و با بررسی های صورت گرفته، نهایتاً بخش 
 TGC جدید به نمایشــگاه اضافه شد. به این ترتیب بازی هایی که قصد حضور در
را دارند، می توانند قبل از شــروع نمایشــگاه در این مسابقه شرکت کنند تا جمعی 
متشکل از ناشران مطرح خارجی بازی ها را داوری کرده و بهترین ها را انتخاب کنند. 
در روز اختتامیه و طی مراسمی نیز عناوین برتر معرفی خواهند شد. اسرافیلیان ادامه 
داد: هدف از گنجاندن این بخش، کمک به بهتر دیده شــدن بازی ها در میان ناشران 

و رسانه ها است. 

صنایع فرهنگی

ناشران مطرح، بازی های 
ایرانی را داوری می کنند 

و در این نزدیکی

از تحیر دهن غار حرا وا مانده
 حمیدرضا برقعی  

شعر اگر از تو نگوید همه عصیان باشد
زنده در گورِ غزل های فراوان باشد

نظم افلاک سراسیمه به هم خواهد ریخت
نکند زلف تو یک وقت پریشان باشد
سایة ابر پی توست دلش را مشکن

مگذار این همه خورشید هراسان باشد
مگر اعجاز جز این است که باران بهشت

زادگاهش برهوت عربستان باشد
چه نیازی ست به اعجاز، نگاهت کافی ست

تا مسلمان شود انسان اگر انسان باشد
فکر کن فلسفه خلقت عالم تنها

راز خندیدن یک کودک چوپان باشد
چه کسی جز تو چهل مرتبه تنها مانده

از تحیر دهن غار حرا وا مانده
عشق تا مرز جنون رفت در این شعر محمد
نامت از وزن برون رفت در این شعر محمد

شأن نام تو در این شعر و در این دفتر نیست
ظرف و مظروف هم اندازه یکدیگر نیست

از قضا رد شدی و راه قدر را بستی
رفتی آن سوتر از اندیشه و در را بستی

رفتی آنجا که به آن دست فلک هم نرسید
و به گرد قدمت بال ملک هم نرسید

عرش از شوق تو جان داده کمی آهسته
جبرئیل از نفس افتاده، کمی آهسته

پشت افلاک به تعظیم شکوهت خم شد
چشم تو فاتح اقلیم نمی دانم شد

آنچه نادیده کسی دیدی و برگشتی باز
سیب از باغ خدا چیدی و برگشتی باز

شاعر این سیب حکایات فراوان دارد
چتر بردار که این رایحه باران دارد...

دوباره بر همه حجّت تمام خواهد شد
 حمید رمی  

قلم به دست گرفتم دوباره بنویسم
نهاد عشق شدم تا گزاره بنویسم

حروف شمسی خود با ستاره بنویسم
توان گرفته ام از یک عصاره بنویسم

عصاره ای که زمین و زمان به نامش بود
اگر غلط نکنم عرش، مست جامش بود
در آن زمان که بشر محو بت پرستی بود

تمام فرصتشان صرف عیش و مستی بود
بقای نسل به تدریج رو به پستی بود
بنای بتکده ها حُکم چیره دستی بود

یکی رسید که توحید، کوله بارش بود
»بگو خداست احد« این فقط شعارش بود

بگوش باش خداوندگار گمراهی
رسیده است سحر در پسِ شب واهی
وزیده است نسیم خوش سحرگاهی

به سوی چاه عدم تا ابد بشو راهی
خبر رسیده که موسی به نیل آمده است

بزن کنار، دوباره خلیل آمده است
خدا به خلقت زیبای خود نمک پاشید

به خلق جاذبة روی عشق می نازید
خجالت از نفََس سرد ماه می بارید

به پشت ابر تکامل روانه شد خورشید
خدا به چهره او دین راستین می گفت
به انتخاب خودش، باز آفرین می گفت

به سردی نفََس آدمی حرارت داد
زمین خشک هوس باز را طراوت داد

به ذات گمشدة عاشقی کرامت داد
به مادیتّ این خاک، معنویتّ داد

برای کسب شرابش زمین سبو می شد
جهان به یمُن قدم هاش زیر و رو می شد

دوباره بر همه حجّت تمام خواهد شد
چرا که حضرت احمد، امام خواهد شد

 فرهنگ/ زهره کهندل   بســیاری از ما در 
دوره دانشــجویی واحد کارورزی را گذرانده ایم و 
تجربیات متفاوتی داریــم؛ تجربیات موفقی که 
منجــر به جذب تعدادی در آن مجموعه شــده 
اســت و تجربیات ناموفقی که فــردی را بعد از 
دانش آموختگی از کارکردن در آن رشته تحصیلی 
دلسرد کرده است. چند روز پیش وزیر علوم اعلام 
کرد که در راستای تحقق شعار »اقتصاد مقاومتی، 
تولید و اشتغال« طرح کارورزی دانشجویان به اجرا 
در خواهد آمد که در این زمینه با توجه به تصویب 
شورای عالی اشتغال و حمایت مالی وزارت کار، 
تعــاون و رفاه اجتماعی، در مرحلــه اول اجرای 
طرح کارورزی برای دانش آموختگان دانشگاه ها، 
فارغ التحصیلان رشــته های فنی و مهندسی در 
اولویت هستند. پرسش اینجاست قبل از اجرای 
این طرح، واحــد کارورزی دانشــجویان با چه 
کیفیت و با چه شکلی اجرا می شود؟ زهرا مجاهد، 
دانشجوی رشته مهندسی عمران دانشگاه پیام نور 
فریمان، می گوید: من در رشته غیرمرتبط از رشته 
دانشگاهی ام به صورت تمام وقت شاغل هستم و 
فرصت کارورزی ندارم. یکی از آشنایانم شرکت 
داشــت، برگه کارورزی را به او دادم تا برایم امضا 
کند. یک ساعت هم کارورزی نرفتم اما نمره اش 
در کارنامه ام هســت. البته بین دوستانم کسانی 
بودند که به نظام مهندسی یا شرکت های عمرانی 

رفتند و همان جا هم جذب شدند. 
محمدعلی فومنی هم که دانشــجوی ترم آخر 
رشته علوم تربیتی اســت و دوره کارورزی )1( 
خــود را در ترم پیش گذرانده و اکنون باید دوره 
کارورزی )2( را طی کند، از تجربه ناموفق خود در 
این واحد درسی می گوید: معمولاً به دانشجویانی 
که برای کارورزی به جایی می روند به چشم یک 
مزاحم نگاه می شود یا از او سوءاستفاده می کنند 
و کارهای دم دستی خودشان را به او می سپارند، 

بدون اینکه به دانشجو چیزی یاد بدهند. 
او که دوره کارورزی اش را در دبستانی طی کرده و 
انتظار داشته که تجربیات عملی مدیریت آموزشی 
را یاد بگیرد، توضیــح می دهد: به جای اینکه با 
من درباره شرایط کاری صحبت کنند، باید نمرات 

دانش آموزان را در سیســتم ثبت می کردم و هر 
وقت پرسشی داشتم، مدیر مدرسه می گفت وقت 
ندارم!  با وجود اهمیت دوره کارورزی، آیا دانشجو 
حق اعتراض به این وضعیت را دارد؟ وزارت علوم 
چه تدبیری برای بهتر شــدن و اثربخشی واحد 

درسی کارورزی اتخاذ کرده است؟ 

 اعتقادی به ظرفیت های دانشجویی ندارند 
دکتر  هادی ایوانی، دکترای شهرسازی و معماری 
و عضو هیئت علمی  دانشــگاه، در ایــن باره به 
خبرنگار ما می گوید: هدف کارورزی دانشجویی، 
هدف خوبی است تا دانشجو بتواند با موقعیت های 
بیرون ارتباط برقــرار کند. اما این مهم از جانب 
دانشــجو و محیط کارورزی جدی گرفته نشده 
است. دانشجویان به دنبال این هستند که چند 
تــا کاغذ را پر کنند و فقط واحدهای کارورزی را 
پاس کنند.  به باور او، این موضوع در وزارت علوم 
باید مورد بررسی قرار بگیرد که اگر می خواهیم 
دانش آموخته توانمندی داشته باشیم که بتواند با 

محیط بیرون و بازار کار ارتباط مؤثر برقرار کند 
تنها درس کارورزی کافی نیست. یک دانشجو باید 
در مقاطع مختلف برای درس های خاص خودش 
با محیط بیرون و فضای کاری ارتباط برقرار کند.  
ایوانی توضیح می دهد: برخی از دروس عملی باید 
در کارگاه ها و بر اساس نیاز دانشجو و رشته ای که 
می خواند، در محیط واقعی اجرا شود. متأسفانه 

وزارت علوم دنبال این قضیه نبوده اســت. یک 
سری دانش آموخته در دانشگاه تربیت می شوند 
و بیرون می آینــد و وقتی وارد بازار کار و جامعه 
می گردند، با دنیای دیگری مواجه می شــوند. از 
طرف دیگر، دانشــگاه با محیط صنعت و جامعه 
ارتباط خوبی برقرار نکرده است. برای همین، بازار 
کار دانشگاه را محیطی نمادین می بیند و معتقد 
اســت که بعد از اینکه دانشجویی فارغ التحصیل 
می شــود، می بیند هیچ کــدام از درس هایی که 

خوانده است به دردش نمی خورد! 
به باور این استاد دانشگاه، دانشجویی موفق است 
که از همان ابتدا با محیط کاری در ارتباط باشد 
و نیازهــای اجتماع را بشناســد. وزارت علوم در 
سرفصل های دانشگاهی باید دروسی را بگنجاند 
کــه دانشــجو را در محیط کاری قــرار دهد تا 
این ارتباط برقرار شــود. شرکت ها بویژه بخش 
خصوصی اعتقادی ندارند که دانشــجو را به کار 
بگیرند. در حالــی که یک دانشــجو، کارهایی 
را می توانــد انجام دهد که شــاید خیلی وقت ها 

اســتخدام کارمند نتواند این بهره وری را داشته 
باشد. 

 نظارتی بر واحد کارورزی نیست 
آیا نظارتــی بر دوره های کارورزی دانشــجویان 
هست؟ استادی که دانشجو با او واحد کارورزی 
را برمــی دارد چقدر درباره کیفیــت اجرای این 
واحد درسی، احساس مسئولیت می کند؟ ایوانی 
معتقد است: باید نظارت بر دوره کارورزی از سوی 
دانشگاه ها وجود داشته باشد اما ندارد. به همین 

دلیل به شکل خوبی برگزار نمی شود. 
این استاد دانشگاه خاطرنشان می کند: بسیاری از 
استادان برای بازدید به محل کارورزی دانشجویان 
نمی روند. در حالی که بسیار مهم است و اگر این 
واحد درسی به درستی اجرا شود، اثربخش است. 
او بــا بیان اینکه عده ای از دانشــجویان هدف از 
واحد کارورزی را در حد پر کردن فرم می بینند، 
می گوید: وزارت علوم ســرفصل های درســی را 
بررســی و بازنگری می کند ولی بسیاری از این 
سرفصل ها برای محیط کاری، به دردبخور نیست. 
ما دانشجویانی را تربیت می کنیم که برای محیط 
کار آماده نیســتند در حالی که هدف دانشگاه، 
آماده سازی نیروی کار و متخصص برای جامعه 
است ولی این اتفاق نمی افتد. دانشجو در محیط 
کار با جریان دیگری مواجه می شود که هماهنگ 
با ســرفصل های دانشگاهی نیســت. وقتی وارد 
محیط کار می شود، به او می گویند چیزهایی که 
در دانشــگاه خوانده ای را کنار بگذار و با شرایط 
واقعی محیط کار آشــنا شــو.  ایوانی دلیل این 
مشکل را در سیاســت های وزارت علوم دانسته 
و خاطرنشان می کند: گذراندن یک مقطع کوتاه 
کارورزی به درد نمی خورد. باید در دوره 4 ساله 
کارشناسی، دانشجویان سالی یکی دو بار مطابق 
سرفصل های درســی خود با محیط کار ارتباط 
برقرار کننــد. این برنامه ریزی بــر عهده وزارت 
علوم است. بین آموخته های دانشگاهی با محیط 
کار گسست وجود دارد. به همین خاطر در بین 
دانشجویان نیز دوره کارورزی جا نیفتاده در حالی 

که این دوره بسیار مهم و سرنوشت ساز است.

گزارش قدس از اثربخشی یک دوره  مهم دانشجویی 

دانشجوی کارورز را به چشم مزاحم می بینند 

آنچه می خوانید

به گفتــه کارشناســان گذراندن 
یک مقطع کوتــاه کارورزی به درد 
نمی خورد. باید در دوره 4 ســاله 
کارشناســی، ســالی یکــی دو بار 
مطابق سرفصل های درسی شان، 
با محیط کار ارتباط برقرار کنند و 
این برنامه ریــزی بر عهده وزارت 

علوم است
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علـــی  تســنیم: 
نی  خــــــــا د ا مر
فســتیوال  گفـــت: 
نمکی  »مجسمه های 
نهبندان« یک رویداد 
منحصر بــه فرد ملی 
است که از سال آینده 

بــه رویدادی بین المللی بدل خواهد شــد.  معاون 
هنری وزیر ارشــاد ادامه داد: حضــور بومی ها این 
فســتیوال را از شــکلی عاریه ای و دولتی که صرفاً 
برگزار  شــود، خارج خواهد کرد و این اتفاق منجر 
به رشد این فســتیوال خواهد شد.  وی گفت: این 
فســتیوال استعداد فرا مرزی شــدنش وجود دارد. 
برای دوره بعد و ســال آینده هنرمندانی را از دیگر 
کشورها برای حضور در این فستیوال دعوت خواهیم 
کرد. من پیشنهاد دادم که کتاب این جشنواره در 2 

بخش بومی و غیربومی منتشر شود.

تمجید از مجسمه های نمکی 
فارس: محمدحسین 
مهدویان، کارگــردان 
فیلــم »ماجــــرای 
گفـــت:  نیمــروز«، 
اصولاً  امروز  مخاطب 
خیلی پیا   م پذیر نیست 
بنابراین نباید خودت 

را سبک کنی. بهتر است برای مخاطبی که خیلی 
نصیحت پذیر نیست و در دنیای متکثری زندگی 
می کند که اطلاعات در آن جریــان دارد و به روز 
و دقیق اســت و به دقیقه تغییر می کند، حرمت 
خودتان را نگه دارید و بیشتر با آن ها دیالوگ برقرار 
کنید تا اینکه چیزی را به آن ها دیکته کنید. خیلی 
مهم است که در فیلم با مخاطب به تعامل برسید. 
چون اساســاً فیلم یک پدیده تعاملی نیست، شما 
مخاطب را می آورید داخل سینما، داخل یک اتاق 

تاریک و می گویید همین است ببین.

خودت را سبک نکن 
پرویــــز  هنـــر: 
پورحسینی در برنامه 
»چشم شـب روشن« 
گفت: بــه برخی باید 
گفت شما باید پخته 
شــوی تا بــه درجه 
اما  برسی.  کارگردانی 

اکنون هر کسی مدرک دانشــگاه بگیرد و بتواند 
بازیگر شناخته شده ای را در کارش داشته باشد، به 
او اجازه کارگردانی می دهند و این خوب نیســت.  
وی درباره آموزش و اســتمرار تمریــن در تئاتر، 
اظهار کرد: من هیچ وقت به حدی که رسیده بودم 
و آموخته بودم، قانع نبودم. ســال 1339 بود که 
با استاد سمندریان کار را شروع کردیم. »آندورا« 
کار شــاخص صحنه ای ایشان بود که در آن نقش 
یک فاشیســت رعب انگیز را بازی می کردم. سعی 

می کردم دنبال هر آنچه آموختنی است، بروم. 

هر کسی کارگردان نشود 
ایلنا: ســالار عقیلی، 
موســیقی،  خواننده 
بــا بیــان اینکه من 
همیشــه برای مردم 
گفت:  خواندم،  ایران 
از آثــارم برای  اگــر 
ی  ی هــا ضع گیر مو

سیاسی استفاده شده است، من هیچ نقشی در آن 
نداشته ام. شاید افرادی بودند که می خواستند این 
آثار من را سیاســی جلوه دهند و بدون اجازه من 
این کار صورت گرفته است ولی علاقه ای ندارم که 
کار سیاسی انجام دهم. معتقدم هنر باید از سیاست 
جدا باشد. البته به هر چیزی می توان نگاه سیاسی 
داشــت.  وی افــزود: آن زمان که وارد موســیقی 
شدم نمی دانستم سیاست با چه »سین«ی نوشته 
می شود و معتقدم کسی کار سیاسی انجام می دهد 

که برای این کار تربیت شده باشد.

سیاست را با چه سینی می نویسند؟ 

چهره - خبر

روابط عمومی ســازمان اوج: مستند »سیاه و سپید« از تولیدات خانه مستند 
انقلاب اسلامی است که به طور خاص مبحث »عرفان حلقه« و اقدامات محمدعلی 
طاهری، رئیس این فرقه انحرافی، را مورد بررسی قرار می دهد، مراحل پایانی تولید 
خود را سپری می کند.  حنیفا محمدی، کارگردان این اثر، گفت: در مستند »سیاه 
و سپید« تمرکز خود را بر روی بحث پزشکی عرفان حلقه معطوف کردیم زیرا یکی 
از ادعاهای طاهری این اســت که توانسته 2 روش درمانی مدرن را ابداع کند. این 
2 روش شامل فرا درمانی و سایمنتولوژی است که با بررسی های ما مشخص شد 
هیچ گونه پایه علمی ندارد و حتی اسنادی که طاهری در مورد آن ها منتشر کرده، 
جعلی و فوتوشاپ است.  محمدی درباره انگیزه خود از ساخت این مستند گفت: 
انگیزه اولیه من، درگیری برخی از دوستانم با عرفان حلقه بود که مرا به مطالعه و 
تحقیق در این زمینه حساس کرد و هرچه بیشتر مطالعه کردم، بی پایه بودن ادعاها 
برایم بیشــتر روشن شد.  گفتنی است مســتند 50 دقیقه ای »سیاه و سپید« به 

تهیه کنندگی مهدی مطهر به زودی از رسانه ملی پخش خواهد شد. 

 رادیو و تلویزیون

ماجرای جن گیری که 
مدعی درمان  بود! 

 مهر: هفته فیلم فرانســه از روز چهارشنبه ششــم اردیبهشت ماه تا روز دوشنبه 
11 اردیبهشت ماه در سالن سینما تک موزه هنرهای معاصر تهران برگزار می شود. 
 در هفته فرانســه که با عنوان »فرزندان آزاد ســینما« برگزار می شــود، آثاری از 
7 ســینماگر فرانسوی از جمله لئو ژان ویگو، فرانسوا تروفو، روبر برسون، موریس 
پیالا، آنیس واردا، کلر دنی و نیکولا فیلیبر به نمایش درمی آید.  شخصیت کودک، 
شخصیت محوری هر 7 فیلم است و فیلم »خانه دوست کجاست« ساخته عباس 
کیارستمی نیز در کنار این آثار فرانسوی نمایش داده می شود تا عنصری باشد برای 

پیوندزدن سینمای ایران و سینمای فرانسه طی این هفته فیلم. 
انتخاب فیلم ها توسط ژان میشل فرودون، سردبیر سابق »کایه دو سینما«، انجام 
شــده است. این منتقد سرشناس فرانسوی طی این برنامه در سینما تک حضور 
خواهد داشــت و بعد از نمایش هر فیلم به نقد و بررسی آن می پردازد. فرودون به 
مناسبت این هفته فیلم، اقدام به تدوین مجموعه یادداشت های تحلیلی در مورد 

فیلم ها کرده است.

سینما

هفته فیلم فرانسه 
در موزه هنرهای معاصر 

روی صحنه

کارگردان نمایش »صعود مقاومت پذیر آرتور و اویی«: 
تئاتر ملی، تئاتر تجربی و تئاتر ترجمه 

باید در کنار هم رشد کنند 
 هنر/ محمدعلی میرزایی  اقتصاد به عنوان یکی از پایه های بنیادین 
زندگــی می تواند تمامی جریان های روزمره انســان را بــا خود پیوند 
داده و هــر چنــد کم رنگ، بر تصمیم گیری فــرد در حوزه های مختلف 
 تأثیرگذار باشد. نگاه کمدی به تراژدی غمگین اقتصاد، مهم ترین ویژگی 
»صعود مقاومت پذیر آرتور و اویی« اثر جاودانه برتولت برشــت است که 
با پرداخت امیر دژاکام و با بازی امیرکربلایی زاده، تینوصالحی، ســروش 
طاهری، نرگس محمدی و... این روزها در تالار حافظ تهران به روی صحنه 

رفته است. 
امیر دژاکام، کارگردان این نمایش که خود از اساتید دانشگاهی این حوزه 
است، با بیان اینکه »صعود مقاومت پذیر آرتور و اویی« نمایشنامه ای است 
که در سرتاســر جهان شناخته شده اســت و برشت آن را نوشته و خانم 
دل آرا نوشین، ترجمه تاز ه ای از آن ارایه کرده است و ما آن اثر را به روی 
صحنه بردیم، گفت: یک هنرمند معمولاً نظرش بر این اســت که اثرش 

دیده شود تا به جای اینکه نظر دهد. 

وی با بیان اینکه این نمایش مورد اســتقبال مخاطبان قرار گرفته است، 
گفت: چه بسا در شب های جاری که مخاطبین گسترده ای نمایش را تماشا 
کردند، توانستند خود را به موضوع فساد اقتصادی ارتباط دهند و به نظر 
من اجرای این نمایشــنامه لازم بود تا به این انگیزه در رابطه با فســاد 

اقتصادی صحبت کنیم. 

  کار تئاتر تبیین است
وی افزود: نکته قابل توجه از نظر من آن است که چرا فساد اقتصادی به 
وجودآمده است؟ و چطور می شود که رئیس یک بانک بزرگ مثل آقای 
خاوری و یا آقایان زنجانی و جزایری این فســادهای مالی را انجام دهند. 
من زیاد سیاسی نیستم ولی به عنوان آدمی که در فضای اطرافش، اخبار 
را در تلویزیون می بیند و در روزنامه می خواند و در رادیو گوش می کند و 
متوجه فساد اقتصادی می شود، خواستم یک نمایشنامه در این باره کار 

کنم که نمایش به طور مستقیم به این موضوع نپردازد. 
البته این نمایش مربوط به سال های پیشین است و از دوران روی کارآمدن 

هیتلر شروع می شود. 
دژاکام درباره رویکرد تعداد زیادی از هنرمندان به تولید آثار هنری در این 
زمینه می گوید: شما وقتی با یک راننده تاکسی هم صحبت کنید، در این 
رابطه حرف می زند. با هر کسی مواجه شوید، در رابطه با فساد اقتصادی 

با شما صحبت می کند. 
طبیعتاً باید آثاری هم در این زمینه کار شود و ما هم تلاش خود را کردیم 
تا تبیین کنیم که این فضا چگونه و چرا شکل می گیرد. من سعی خودم 
را کردم که این نمایشنامة سخت و طاقت فرسا را به شیوه نمایش ایرانی 

اجرا کنم. 

  هر سه گرایش در تئاتر لازمند
وی درباره رویکرد بســیاری از کارگردان های ایرانی به استفاده از متون 
خارجی گفت: بخشــی از متن های ترجمه شده ، متون برجسته جهانی 
هستند که کارگردان های ما هم آن ها را اجرا می کنند، بخشی دیگر هم 
متن هایی معمولی  هستند که از طریق تجربه در فضای روز جامعه با آن ها 
آشنا می شویم و بعضی از آن ها شاید نقاط ضعفی داشته باشند. مردم ایران 
تئاتر ایرانی را دوست دارند و رغبت خاصی هم به متن های ایرانی دارند. 
کشور زمانی می تواند موفق باشد که هر 3 جریان بتوانند همزمان فعالیت 
کنند.  دژاکام در توضیح دلیل خود برای ضرورت فعالیت همزمان هر 3 
جریان گفت: دلیل آن بسیار ساده است. چون اگر هر کدام از این جریان ها 
بخواهند به تنهایی حرکت کنند، قطعاً موفق نخواهیم شد. تئاتر تجربی، 
تئاتر ملی و تئاتر ترجمه باید با هم و در کنار هم رشد کنند تا تئاتر کشور 

رشد متوازنی داشته باشد.

 هنر/ صباکریمی  نزدیک به 4 ســال از آغاز 
به کارگروه هنر و تجربــه می گذرد. این گروه با 
هدف حمایــت از آثار ســینمایی کوتاه، بلند و 
مستند فیلمسازان ایرانی بویژه فیلمسازان جوان 
کــه از معیارهای هنری و فرهنگی نیز برخوردار 
هستند، تشکیل شد؛ فیلم هایی که به هر دلیل 
امکان رسیدن به اکران تجاری برای آن ها فراهم 
نشــده بود. اما به نظر می رسد که طی سال های 
اخیر هم از کیفیت فیلم ها کاســته شــده و هم 
اینکه آن طور که باید، مخاطب را به خود جذب 
نمی کنند. حبیب اسماعیلی، تهیه کننده سینما و 
پخش کننده فیلــم، در این باره می گوید: از یک 
جهتی بخواهیم حساب کنیم، گروه هنر و تجربه 
حداقل کمک و کاری که کرده این بوده اســت 
که به فیلم هایی که نمی توانند در سینما اکران 
شوند و یا در نوبت اکران، زمانی به آن ها اختصاص 
پیدا نمی کند و شــرایط بدی دارند و مدت زمان 
طولانی در نوبت اکــران می مانند، این امکان را 
می دهد تا فیلم های فیلمسازان نمایش داده شود. 
طبیعتاً فیلمسازانی هستند که به همین شرایط 
هم دلخوش هســتند که فیلم هایشان حتی در 
تک سانس یا 2 سانس دیده می شود. از این جهت 

می توان این مسئله را به فال نیک گرفت. 

 در سیاست ها تجدید نظر کنید 
وی در ادامــه افــزود: اما به صورت آمــار و ارقام 
نمی توانم نظری بدهــم و به جز فیلم های اولی 
که در این گروه نمایش داده شــد مانند »ماهی 
وگربه« و »پرویز« تقریباً کار شاخص دیگری ارایه 
نشــده است و این ها جز معدود فیلم هایی بودند 
که استقبال خوبی از آن ها صورت گرفت. اما بقیه 
فیلم ها به لحاظ فروش خیلی چشمگیر نبودند و 
جا داشت سیاست گذارانِ هنر و تجربه فیلمسازان 
را به ساختن فیلم هایی جذاب تر بیشتر تشویق 

کنند. 
اســماعیلی عنوان کرد: البته کسی توقع ندارد 
این فیلم ها به فروش میلیاردی دست پیدا کنند 
زیرا در سینمای بدنه فیلم های جذاب و پرفروش 
هست اما می توان فیلمسازان را تشویق کرد که 

کیفیــت را در این فیلم دســت کم نگیرند. زیرا 
فیلم هایی که آنجا ساخته می شود، بسیار خاص و 
دارای شرایط ویژه ای هستند. اما به هر حال چون 
این گروه هنر و تجربه وصل به ســینمای بدنه 
است و فیلمسازان باید تجربه کسب کنند و روزی 
هم به سینمای بزرگ بپیوندند و وارد سینمای 
حرفه ای شوند، باید اصول فیلمسازی را در نظر 
بگیرند. زیرا قطعاً نمی خواهند تا ابد فیلم هایی با 

سرمایه های کم بسازند. 
این تهیه کننده یادآور شد: در چند سال گذشته 
و تعداد فیلمی  که در گروه هنر و تجربه ساخته 
و اکران شده و طبیعتاً باید فیلمسازانی از دل این 
جریان هنری بیــرون می آمد که بتوانند جذب 
سینمای حرفه ای شوند و البته این چیزی است 
که کمتر دیده شده است و شاید برای خیلی ها 
این امر مســئله ای نباشد و فقط به همین اکران 
قناعت می کنند. برخی معتقدند بودجه ای هست 

و امکان اکران هم فراهم است و می خواهند فقط 
فیلم را بسازند که البته این هم اشکالی ندارد. در 
همه دنیا مراکزی برای نمایش فیلم های خاص یا 

مستقل و... وجود دارد اما تکلیف روشن است و 
می دانیم اکران ها به چه صورت اســت. اما اینجا 
به این شــکل نیست و اکران ها طولی است. باید 
مدت زمانی بگذرد تا فیلم جا بیفتد و مردم بروند 

به خاطر خوب بودن فیلم آن را ببینند. 

 حق هنر و تجربه را ضایع نکنید 
اسماعیلی تصریح کرد: به طور مثال سال گذشته 
یک سری فیلم های تجاری هم جذب گروه هنر 
و تجربه شــد. فیلم هایی مانند »فروشــنده« و 
»لانتوری«. در حالی که این فیلم ها در سینمای 
خودشــان اکران می شــوند و دلیلی نــدارد در 
ســینمای هنر و تجربه هم اکران بگیرند. برخی 
فکر کردند یک ســری سینماها را با این فیلم ها 
پوشش بدهند در حالی که واقعاً به این کار نیازی 
نیست و آن ها می توانند در سینماهای خودشان 
فروش را داشته باشند. از طرفی، فیلمسازان اولی 

از این کار راضی نیستند و این سینماها مخصوص 
فیلمسازان هنر و تجربه است. آن ها با امیدی فیلم 
می سازند و آن ســانس ها متعلق به آن هاست و 
اگر با فیلم های دیگر این ســانس ها را پر کنیم 
حق آن ها به طریقی ضایع می شود؛ در حالی که 
می توانند در همان سانس ها فیلم های خودشان 
دیده شــوند. اینجا دیگر بــا بخش خصوصی و 
ســینمای بدنه تداخل پیدا می کنــد و معنی 
خودش را از دســت می دهد و مطلقاً نباید این 

اتفاق بیفتد. 
این تهیه کننده در بخش دیگری از سخنان خود 
گفت: هنر و تجربه هم مثل ســینمای آزاد که 
سرگروه اســت و اکران می گیرد، برای خودش 
برنامه هایی دارد و برنامه های اکران مشــخصی 
دارد که این شــکل  اکران کردن، برنامه های هنر 
و تجربه را به هم می ریزد و آ ن ها را بسیار معترض 
می کند. امسال هم شورای صنفی تصمیم گرفت 
که دیگر این اتفاق نیفتد و اجازه ندهند فیلمی 

 غیر از هنر و تجربه در این سالن ها اکران شود. 
وی ادامه داد: مثال این موضوع، جشنواره هاست 
که این همه هزینه می شود و باید خروجی خوبی 
داشته باشد اما با فیلم دیدن و جایزه دادن اتفاقی 
نمی افتد. اگر از دل آن جشنواره فیلمسازان خوبی 
متولد شدند و توانستند وارد بازار حرفه ای سینما 
شوند، این ارزشمند اســت و نشان می دهد که 
کارایی داشته است. در حالی که این جشنواره ها 
فقط هزینه بر اســت و بهتر است اگر پول اضافه 
داریم بیاییم سالن سینما بســازیم زیرا در این 

رابطه خیلی کمبود و مشکل داریم. 
اســماعیلی با اشــاره به تجربه خــود از اکران 
»وارونگی« در گــروه هنر و تجربه گفت: ما این 
فیلم را در سینمای خودمان مثل سینما فرهنگ 
و چارســو و موزه سینما و... اکران کرده بودیم و 
فروش هم متعلق به همان سینماها بود. تماشاگر 
هم وقتی ســینما می رفت به اسم هنر و تجربه 
نمی رفت و در واقع آن را تفکیک نمی کرد و خیلی 
برایــش تفاوتی نمی کرد کــه این نوبت نمایش 
متعلق به گروه هنر و تجربه است و یک سانس 

برای سینمای آزاد است. 

هــنر

ممنوعیت فیلم های اکران عمومی در گروه هنر و تجربه از نگاه یک تهیه کننده 

تا ابد نمی شود با پول دولت، فیلم تجربی ساخت 

آنچه می خوانید

اگــر گــروه هنــر و تجربــه روی 
فیلم های خودش متمرکز شــود 
و ســالن های بیشــتری بــه ایــن 
فیلم هــا اختصاص داده شــود و 
از طرفــی فیلمســازان را به این 
سمت هدایت کنند که فیلم های 
حرفه ای تــری بســازند و مخاطب 
را بیشتر در نظر  بگیرند، اقدام 

بسیار خوب و مهمی  است
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خط عبرت

وسوسه هاى 6 ميليونى قتل يك شوهر
خط قرمز-ميلاد شكرى: بچه هايم را در كنارم گرفتم وهمگى گريه كرديم. 
با هم گريه مى كرديم مادر و فرزندان. راهى غير از گريه كردن نداشتيم.تا حرفى 
مى زديم كه به مجيد برمى خورد يا كمربند بود يا ســيم برق كه به جان من 

وبچه ها مى انداخت و تن وبدنمان را كبود مى كرد. 
چندين بار با راهنمايى همسايه ها 
تصميم گرفتم كه از مجيد شكايت 
كنم اما وقتى فهميد قرار اســت 
به دادگاه بروم گفت از همانجا به 
خانه برادرت برو.مجيد هم با نقطه 
ضعف من آشــنا بود و مى دانست 
كسى غير از برادرم كه بيكار و بى 
پول بــود و ندارم.جايى براى رفتن 
نداشــتم بنابراين مجبور بودم بد 

اخلاقى ها و زورگويى و دست بزنش را تحمل كنم ولب فرو ببندم. فرداى روزى 
كه تمام تنم كبود شده بود مجيد براى بردن بار دو سه روزى به شهرستان رفت.

آن دو سه روز اوج خوشى من وبچه ها بود.مريم زن همسايه براى اينكه روحيه 
من وبچه ها تغيير كند جمعه ما را به باغ پدرى اش دعوت كرد. پيام، شوهر مريم، 
كارگر بود و اوضاع مالى خوبى نداشــت مرد آرامى بود. مريم گفت چندين ماه 
است كه بدهكارند  و بابت خانه نقلى كه خريده اند تا خرخره زير قرض هستند 
و ديگر نمى دانند با اين مســئله چه كنند. در تاريكى باغ زمانى كه با پيام مرد 
همسايه قدم مى زديم تا بچه ها را به دستشويى برسانيم به او پيشنهاد دادم براى 
كشــتن مجيد شش ميليون به او پول مى دهم وخودم هم  اسلحه را خريدارى 
مى كنم. هيچ كس به اين ماجرا شك نمى كند واصلا اسمى از تو آورده نمى شود. 
مجيد به خاطر بدهكارى و فشارهاى طلبكاران وسوسه شده بود.با گريه هايم به 
او گفتم نه تنها كار بدى نمى كنى بلكه يك عمر من وبچه هايم دعايت مى كنيم.

چند روزى از اين ماجرا گذشت كه همسر پيام به منزلمان آمد وگفت كه از اين 
مســئله خبردار است وپيام همه چيز را به او گفته است. ابتدا جا خوردم نگران 
برخورد مريم بودم كه ديدم او نيز بســيار خونسرد پيشنهاد مرا پذيرفته وحتى 
دراين باره حاضر به همكارى شده بود.آن روز قرار گذاشتيم همه با هم به بهانه 
خريد مرغ ارزان از مرغدارى يكى از دوستان پيام از شهر خارج شويم. با كمك 
يكى از دوســتان قديمى اسلحه اى خريدم و پول را به پيام دادم تا كار مجيد را 
يكسره كند. آن روز مجيد و پيام جلو نشسته بودند.پيام رانندگى مى كرد كه به 
بهانه اى ماشين را نگه داشت و از مجيد خواست براى تعمير ماشين به او كمك 
كند كه در كمتر از دقيقه اى صداى شليك شنيده شد. من ومريم از ماشين پياده 
شديم يك گلوله در وسط سر مجيد نشسته بود. كشان كشان او را به بيابانهاى 
اطراف شهريار كشانديم وجسدش را رها كرديم.با شناسايى جسد پليس توانست 
به راز اين جنايت پى ببرد واينك پيام به عنوان قاتل در انتظار رأى  دادگاه است.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

مرگ تلخ پيرمرد 77 ساله 
در پمپ بنزين رشت  

 خط قرمز:درگيرى پس از تصادف روز جمعه در پمپ 
بنزين گلسار مرگ پيرمرد 77 را رقم زد. 

سرهنگ فرشــيد رمضانى رئيس پليس راهور رشت با 
اعلام اين خبر اظهار كرد: ساعت 10:15 روز جمعه اول 
ارديبهشــت ماه در پى اعلام مركز فوريت هاى پليسى 
110 مبنى بر وقوع يك فقــره تصادف در پمپ بنزين 
گلسار بين سوارى پرايد و پژو كارشناس تصادف پاسگاه 

مربوطه در محل حاضر شدند. اين مقام انتظامى افزود: در 
بررسى هاى مأموران مشخص شد، شاهدان عينى با اعلام 
اين واقعه اظهار داشتند كه رانندگان دو خودرو به علت 
يك تصادف خيلى جزئى با هم درگير شدند كه در ميان 
راننده خودروى پژو (مقصر) كه جوانى حدوداً 25 ســاله 
بوده به دليل حمله ور شدن به راننده پرايد كه شخصى 

77 ساله بوده موجب ايست قلبى نامبرده مى شود.
وى خاطر نشان كرد: رانندگان هنگام تصادف خونسردى 
خود را حفظ كنند و چنانچه تصادف غير قابل تشخيص 
است با مركز فوريت هاى پليسى 110 جهت اعلام نظر 
كارشــناس تماس حاصل كنند و از خشم و عصبانيت 
لحظه اى كه متأسفانه تبعات جبران ناپذيرى را به همراه 

خواهد داشت خوددارى كنند.

دختر 14 ساله سيرجانى 
در اردوى تفريحى مدرسه 

جان باخت  
 خط قرمز: هادى كاربخش دختر 14ساله اى كه توسط 
مدرســه به اردو تفريحى در هنديــز رفته بود به علت 

سقوط از ارتفاع فوت كرد. 
به گفته محمد جعفر نقوى معاون پرورشى اداره آموزش 
و پرورش سيرجان اين دانش آموز كلاس هفتم متوسطه 
اول در اردوگاه صاحب الزمان روســتاى تكزه در بخش 
پاريز به همراه مربى پرورشى خود به تپه ها و صخره هاى 
خارج از محدوده اردوگاه رفته بود كه پرت شد و بلافاصله 
به بيمارستان اعزام اما در بين راه مسير 60 كيلو مترى 
اين روســتا تا ســيرجان به علت خونريزى مغزى جان 

باخت.

خط حادثه

خط قرمز: مردى در سناريوى مرموز زن 25 ساله اش را خفه 
كرد و همراه 3 فرزندش پا به فرار گذاشت.

ساعت 13:30 دقيقه يكشنبه 2 ارديبهشت ماه امسال مردى 
در تماس با مأموران كلانترى 151 از ماجراى مرگ مرموز زن 

جوانى در خانه اجاره اى خبر داد.
مأموران با حضور در خانه اجاره اى در ميدان شهردارى منطقه 
يافت آباد با جسد زن 25 ساله روبرو شدند و همين كافى بود 

تا تيمى از مأمــوران اداره 10 پليس آگاهى همراه بازپرس 
سجادمنافى آذر از شعبه سوم دادسراى ناحيه 27 تهران در 

محل حاضر شوند.
تحقيقات ابتدايى نشان از آن داشت كه زن جوان بر اثر خفگى 
به قتل رسيده و از همان روز به بعد شوهر و 3 بچه هاى 8، 7 

و 5 ساله اش ناپديد شده اند.
در ايــن مرحله مرد صاحبخانه كه پليــس را در جريان اين 
جنايــت قرار داده بود هدف تحقيق قرار گرفت و گفت: زوج 
افغان و 3 فرزندشان در اين ساختمان قديمى مستأجر بودند 
و مدتى بود كه از  آن ها خواسته بودم كه خانه را خالى كنند 
چون قصد تخريب و ساخت و ساز داشتم اما مرد افغان هر روز 
بهانه مى آورد تا اينكه تصميم گرفتم امروز به در خانه بروم و 

حرفهاى آخر را با او بزنم تا خانه را خالى كنند.
وى افــزود: وقتى به در خانه آمدم هر چه زنگ زدم كســى 

پاسخگو نبود و مجبور شــدم با كليدى كه داشتم در را باز 
كنم، ابتدا هر چه زوج افغان را صدا زدم كسى پاسخگو نبود 
و خبــرى از 3 فرزند آن ها نبود تا اينكه با جســد زن افغان 

روبرو شدم.
تيم پليسى در اين شاخه از تحقيقات به سراغ همسايه هاى 
زوج افغان رفتــه و پى بردند آن ها از مدتى قبل با هم دچار 
اختلاف و درگيرى بودند و همه بررســى هاى فنى پليس با 
توجه به ناپديد شــدن مرد افغان و بچه هايش نشان از قاتل 

بودن وى داشت.
بنا به اين گزارش، بازپرس ســجاد منافى آذر در اين مرحله 
دستور انتقال جسد به پزشكى قانونى را صادر كرد و تحقيقات 
براى دســتگيرى مظنون اصلى پرونده كه همان مرد افغان 
است در دســتور كار مأموران اداره 10 پليس آگاهى تهران 

قرار گرفته است.

مردى زنش را كشت و با بچه هايش فرار كرد

خط قرمز: شكســته شدن حكم قتل شبه عمد دخترى كه 
پسر مورد علاقه اش را كشته بود در ديوان عالى كشور موجب 

شد اين دختر بار ديگر محاكمه شود. 
رســيدگى به اين پرونده از شامگاه 17 مردادماه 93 به دنبال 
كشته شدن مرد 32ساله اى به نام عليرضا در خانه اى در بلوار 
فردوس در دســتور كار مأموران كلانترى 133 شهرزيبا قرار 
گرفت.  شواهد نشان مى داد اين مرد و دختر مورد علاقه اش به 
نام مهسان در خانه يكى از دوستانشان ميهمان بودند كه بين 
آن ها درگيــرى رخ داده و دختر جوان پس از مجروح كردن 

عليرضا به مكان نامعلومى گريخته است.
جنازه به پزشكى قانونى منتقل و علت مرگ جراحت شديد و 
پارگى عروق دست اعلام شد. 19 روز از اين ماجرا گذشته بود 
كه تلاش پليس براى رديابى دختر جوان نتيجه داد و وى در 
غرب كشور بازداشت شد. مهسان گفت: من و عليرضا به خانه 
دوســت مشترك مان سولماز رفته بوديم تا در اسباب كشى 
به او كمك كنيم. بعد از پايان كار عليرضا براى خريد از خانه 
بيرون رفت. من و ســولماز كه هر دو به شيشه معتاد بوديم 
مشغول كشيدن شيشه شديم. وقتى عليرضا به خانه برگشت 
من تحت تأثير مصرف شيشه بودم و حال طبيعى نداشتم كه 
با عليرضا درگير شدم. من به او گفتم مى خواهم ارتباطم را با 

او تمام كنم اما عصبانى شد. من هم با چاقوى آشپزخانه يك 
ضربه به دست او زدم. به دنبال اعتراف هاى دختر جوان وى در 
دادگاه كيفرى سابق استان تهران پاى ميز محاكمه ايستاد و 
گفت: چون قبلاً بارها با عليرضا درگير شده و از سوى او كتك 
خورده بودم از او مى ترسيدم. حتى او يكبار بينى ام را شكسته 

بود كه از او شكايت كردم. 
آن روز وقتى بار ديگر با هم درگير شديم كنترل اعصابم را از 
دســت دادم و با چاقو يك ضربه به دستش زدم. اما من واقعاً 
قصد كشتن او را نداشتم و حتى فكر نمى كردم ضربه اى كه 
به دست او زده ام بتواند منجر به مرگش شود. در پايان جلسه 
هيئت قضايى وارد شور شد و با توجه به اينكه ضربه وارد شده 
به دست قربانى نوعاً كشنده نبوده مهسان را از قتل عمد تبرئه 
و وى را به جرم قتل شبه عمد به 3سال زندان و پرداخت ديه 
محكوم كرد. اين حكم اما در ديوان عالى كشور تأييد نشد و 

پرونده براى رسيدگى دوباره به شعبه همعرض فرستاده شد.
در جلسه رســيدگى به اين پرونده كه ديروز در شعبه دهم 
دادگاه كيفرى يك استان تهران به رياست قاضى محمد باقر 
قربان زاده و با حضور دو مستشار تشكيل شد مهسان  ادعاى 
تازه اى مطرح كرد. وى در تشــريح جزئيات زندگى اش گفت: 
12 ســاله بودم كه براى اولين بار مواد مخدر مصرف كردم.

چند سال بعد بود كه  متوجه شــدم به دام اعتياد افتاده ام. 
زندگى ام تباه شده وهمه فكرم تهيه پول مواد مخدر بود  كه 
با عليرضا آشنا شدم. من به او علاقمند بودم و انگيزه اى براى 
كشتن او نداشــتم. اما آخرين بار متوجه شدم قصد آزار مرا 
دارد. به همين خاطر ترسيدم و با چاقو يك ضربه به دستش 
زدم. من بلافاصله پشيمان شدم و او را به بيمارستان رساندم. 
در بيمارســتان دست عليرضا بخيه شد اما وقتى همراه او به 
خانه اش برگشــتم او خودش بخيه هاى دستش را باز كرد و 

خونريزى شروع شد.من هم از ترسم فرار كردم.
وى در حالى كه اشــك مى ريخت گفت: در مدت 2 دوسال و 
نيمى كه در زندان هستم مواد مخدر را ترك كرده و درسم را 
ادامه داده ام. من به اندازه كافى تنبيه شده ام.پولى هم براى 
پرداخت ديه ندارم. حالا از قضات دادگاه تقاضا دارم در مجازاتم 

تخفيف قائل شوند.

 پشيمانى دخترى كه خواستگارش را كشت

تخفيف قائل شوند. ســاله بودم كه براى اولين بار مواد مخدر مصرف كردم.با عليرضا درگير شدم. من به او گفتم مى خواهم ارتباطم را با 

خط قرمز: ارديبهشت ماه ســال 88 بود كه در تهران يك 
فقره درگيري منجر به قتل به مأموران انتظامي اعلام شــد. 
قاتل در اين پرونده توانست رضايت خانواده مقتول را دريافت 
كند و با پرداخت 800 ميليون تومان به عنوان وجه المصالحه 
او به زودي از زندان آزاد خواهد شد. جلسه رسيدگي به اين 
موضوع در شــعبه دهم دادگاه كيفري يك استان تهران به 
رياســت قاضي قربانزاده و مستشاران قاضي ملكي و قاضي 

غفاري برگزار شد.  رســيدگي به اين پرونده از ارديبهشت 
ماه ســال 88 و با اعلام يك شكايت در زمينه نزاع خونين 
در ساختماني در تهران آغاز شد. با حضور مأموران در محل 
درگيري، مشخص شد كه مردي كه پليس ساختمان بوده 
اســت در اثر درگيري خونين فوت كرده است و پس از اين، 

موضوع به بازپرس كشيك قتل نيز اعلام شد. به اين ترتيب 
رســيدگي به اين پرونده قتل با دستگيري مردي كه قصد 
ساخت و ساز داشــته و با اختلاف بر سر مسائلي در زمينه 
ســاخت و ساز اين پليس ســاختمان را به قتل رسانده بود 

به جريان افتاد.

متهم به قتل 800 ميليون تومان داد و آزاد شد 



خط بين الملل

زنده به گور شدن 4 مرد روس زير طلاى ناب
خط قرمز: بر اثر فرو ريختن معدن طلا در منطقه اورال روسيه يك معدنچى 
كشته و سه نفر ناپديد شدند.  معدن طلا در نزديكى منطقه پلاستوم در استان 

چليابينسك در اورال روسيه قرار داشت و حادثه بامداد يكشنبه رخ داد.
وزارت موقعيت هاى اضطرارى روســيه در گزارشى اعلام كرد: حادثه در عمق 
700 متــرى زير زمين رخ داد و هنگام فرو ريختن معدن 166 نفر در آن قرار 
داشتند. در اين حادثه يك معدنچى كشته و 3 نفر هم ناپديد شدند وديگران 
تخليه شــده اند. دهها امدادگر و واحد فوريت هاى پزشكى براى يافتن و نجات 

جان معدنچيان ناپديد شده در محل حادثه فعاليت  مى كنند.

قاتل خونسرد اسپانيايى دوستش را تكه تكه كرد
ركنا: قاتل اســپانيايى روانى 36 
ساله كه دوست خود را در تايلند 
كشــته و بدنش را مثلــه كرده 
بود پس از دســتگيرى درمقابل 

دوربين خبرنگاران لبخند زد . 
متهم «آرتور سگارا» به جرم قتل 
دوست خود محكوم به اعدام شده 
اســت.  بنا بر گزارش هاى پليس 
اين مرد در حاليكه بخشى از آيه 

كتاب مقدس انجيل را در كف دست خود خالكوبى كرده بود پس از دستگيرى 
پشيمان به نظر نمى رسيد . اطلاعات موجود نشان  مى دهد اين قاتل روانى قبل 
از كشــتن دوست خود او را به شدت شكنجه كرده و وادارش كرده بود تا قربانى 
دارايى خود را به حساب قاتل واريز كند . مأموران پليس تكه هايى از بدن تجزيه 
شــده قربانى را در رودخانه «چائو فرايا» در بانكوك پيــدا كرده اند .كارآگاهان 
بخش هايى از خون قربانى را در آپارتمان قاتل يافته و با انجام آزمايش هاى دى ان 
 اى تأييد كرده اند كه اين مرد اسپانيايى وى را به قتل رسانده است. اين در حالى 

است كه وكيل قاتل كليه اتهامات موكلش را تكذيب كرده است.

تيراندازى مرگبار در مسافرخانه آمريكايى 
خط قرمز: در پى تيراندازى در يك متل در «سن خوزه» آمريكا يك نفر كشته و 
2 تن ديگر زخمى شدند. پليس سن خوزه ضمن اعلام اين خبر افزود: ساعت 3:25 
بامداد روز شنبه افسران پليس تماسى مبنى بر تيراندازى در متل6 بلوك 1000 
در «آلامدا» دريافت كردند كه در آن سه نفر هدف گلوله قرار گرفته بودند. پليس 
اعلام كرد كه در پى اين تيراندازى يك تن جان خود را از دست داده و دو نفر ديگر 
نيز روانه بيمارستان شدند. انتظار مى رود مجروحان اين حادثه از مرگ نجات پيدا 
كنند. پليس درباره علت تيراندازى و هويت عامل آن تاكنون گزارشى منتشر نكرده 
است. اين هشتمين تيراندازى مرگبار در سن خوزه طى سال جارى است و در مدت 

مشابه سال 2016 تعداد 14 تيراندازى منجر به مرگ در اين شهر رخ داده است.
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اين مرد از بانكى ها 
زورگيرى مى كرد 

خط قرمز: آدم ربايى كه در اســتان البرز با كارمندان و 
رؤساى بانك ها طرح دوستى مى ريخت و سپس مى رباييد 

به پايان كار خود رسيد. 
 جواد صفايى رئيس پليس آگاهى استان البرز با اعلام اين 
خبر اظهار كرد: فرد شــيادى كه با شگردهاى مختلف با 
كارمندان و رؤساى شعب بانك ها طرح دوستى مى ريخت 
و آن ها را به خانه خود كشانده و با تهديد و ارعاب مجبور 

به پرداخت مبلغى مى كرد، دستگير شد.
 وى افزود: چندى پيش يكى از معاونان شعبه بانكى در 
كرج، مأموران پليس را در جريان قرار داد و مدعى بود كه 
رئيس اين شعبه به صورت تلفنى از وى خواسته تا 150 

ميليون تومان را به حسابش كارت به كارت كند.
اين مقام انتظامى تصريح كرد: به دليل شرايط مشكوك، 
مأموران پليس متوجه شــدند كه اين فرد تحت فشــار 
درخواست پول كرده اســت و به همين دليل يك گروه 

تخصصى بررسى پرونده را در دستور كار قرار داد.
صفايى گفت: در نهايت مشخص شد كه يكى از مشتريان 
بانك  با جلب اعتماد، رئيس شعبه را به بهانه دريافت وام 
به خانه خود كشــانده و در نهايت اين فرد را تحت فشار 

قرار داده و در خواست 150 ميليون تومان كرده است.
وى بيــان كرد: بــا توجه به اينكه اين فــرد در برخى از 
اســتان ها نيز با اين شيوه آدم ربايى و اخاذى كرده است،  
قاضى پيگيرى كننده پرونده با صدور دستور انتشار تصوير 
متهم، از شــهروندان خواســت تا اگر به اين شيوه تحت 

اخاذى قرار گرفته اند، موضوع را به پليس اطلاع دهند.

خط عبرت

 دوشنبه 4  ارديبهشت 1396 
 26 رجب 1438 24 آوريل 2017  سال سى ام  شماره 8382 

خط قرمز- سعيد كوشافر: دختر بچه ها دور هم جمع 
شده بودند، نزديك ظهر بود و در سايه اى كنار كوچه بازى 
آن ها گل كرده بود. زن جوان از موتورسيكلت پياده شد و 
آهسته آهسته به جمع دختربچه ها نزديك شد، اطراف را 
زير نظر گرفت. در كوچه به جز دختر بچه ها كسى نبود. به 
آن ها نزديك شد و كنارشان نشست. دختربچه ها به محض 

آمدن زن جوان سكوت كرده و به او خيره شدند.
زن جوان با خونسردى به آن ها سلام كرد و يكى يكى اسم 
آن ها را پرســيد، او در اين هنگام به آن ها گفت كه دنبال 
نشــانى يكى از دوستانش مى گردد و هر كس به او بگويد 
خانه آن ها كجاست جايزه مى گيرد، زن دست در كيفش 

كرد و عروسك كوچكى بيرون آورد و به بچه ها نشان داد.
او سپس اسمى را بر زبان آورد، يكى از دختربچه ها گفت 
كه او را مى شناسد و خانه اش آن سوى كوچه است، دختر 
ديگــرى جاى ديگرى را نشــان داد و دختر بچه اى كه از 
همه بزرگ تر بود گفت اصلاً چنين زن جوانى در كوچه ما 
زندگى نمى كند.  زن جوان يكى از دختربچه ها را از جمع 
جدا كرد و اندكى آنسوتر برد، گفت مى خواهد اسم برنده را 
در گوش او بگويد او سرش را به صورت دختربچه نزديك 
كرد و سپس از او دور شد. دختربچه در حالى كه عروسكى 
در دســت داشت گريه كنان به طرف دوستانش برگشت. 
او سوزش شــديدى در ناحيه گوشش حس مى كرد و بر 
شــانه هاى لباسش خون چكيده بود، با فرياد دختربچه ها 
مــادر يكى از دخترها از خانه خارج شــد و فقط ديد كه 
زنى پشت موتورسيكلت نشسته و از كوچه خارج مى شود.

دقايقــى بعد مــادر دختربچه هــم خبردار شــد، زن جوان 
گوشــواره هاى دختربچه را كه گران قيمت هم بود از گوشش 
درآورده و گريختــه بــود. آن ها راهى كلانترى شــدند تا اين 
ســرقت را گزارش كنند. فرمانده انتظامى شهرستان نيشابور 
در تشــريح اين خبر به خبرنگار ما گفــت كه پس از گزارش 
سرقت گوشــواره هاى دختربچه سه ساله در محدوده شهرك 
قدس نيشابور موضوع به صورت ويژه در دستور كار پليس قرار 
گرفت. مأموران تجســس كلانترى 13 كه پرونده اين سرقت 
را در دســت پيگيرى داشــتند پس از بررسى اوليه دريافتند 
كــه گزارش هاى متعدد ديگرى از ســرقت طــلا و جواهرات 
همراه دختربچه ها در محدوده هاى ديگر شهر نيشابور رسيده 
اســت. در همه موارد هم ســارق زن جوانى بوده كه در جمع 

دختربچه ها حاضر شــده و سپس در يك لحظه گوشواره ها يا 
ســاير جواهرات همراه آن ها را سرقت كرده و گريخته است. از 
ديگر ســو تعدد اين ســرقت ها باعث ايجاد يك جو ناامنى در 
ســطح شهر شده بود، به گونه اى كه ديگر مردم حتى در رفت 
و آمد دختربچه هايشــان به مهدكودك يا مدرسه ابتدايى نيز 
اطمينان نداشتند و همين امر مأموران بررسى كننده پرونده را 
به شدت تحت فشار قرار داده بود. مأموران كه دستورات جدى 
فرمانده انتظامى شهر نيشابور را دريافت كرده بودند در اولين 
مرحله تيم هاى گشت نامحسوس خود را عازم مناطق مختلف 
شهر كردند تا در جريان اين عمليات گشت و كنترل نامحسوس 
بتوانند به سرنخ هايى از اين زن سارق يا همدست موتورسوارش 
دست پيدا كنند. بررسى هاى فنى هم حول جغرافياى زمانى و 
مكانى وقوع سرقت هاى انجام شده توسط اين سارق ادامه يافت 
و توانست مأموران تجســس كلانترى را به سرنخ هاى خوبى 
برساند.  از ديگر سو تحقيقات مأموران كلانترى 13 قدس منجر 
به شناسايى ســارقان شد. آن ها دريافتند كه تمامى سرقت ها 
توسط يك زن و مرد جوان انجام شده كه پس از سرقت سوار 
بر يك موتورسيكلت از محل سرقت دور شده اند، آن ها در عين 
حال دريافتند كه بايد دنبال زن و مرد موتورســوارى بگردند 
كه در ســاعاتى خاص در خيابان هاى خلوت دنبال سوژه هاى 
جديد خود يعنى دختربچه ها براى ســرقت مى گردند. همين 
سرنخ  به تمامى گشت هاى محسوس و نامحسوس مخابره شد 
تا در فاصله زمانى نزديك به ظهر يعنى حدود ساعت 11 و در 
خيابان هاى فرعى و كوچه ها مواردى مشــابه را زير نظر گرفته 
و تحت تعقيــب قرار دهند. زمان زيــادى از مخابره اين خبر 
نگذشته بود كه يكى از تيم هاى گشت نامحسوس در محدوده 

خيابان هاى فرعى شهرك بسيج شهر نيشابور به يك دستگاه 
موتورســيكلت كه يك زوج جوان بر آن سوار بودند مشكوك 
شد. گشــت كلانترى به اين موتورسوار نزديك شده و دستور 
ايست دادند، اما زن و مرد موتورسوار بجاى توقف اقدام به فرار 
كردند كه همين امر شك مأموران را تبديل به يقين كرد. آن ها 
بلافاصله يك عمليات ضربتى را اجرا كرده و به ساير تيم هاى 
گشتى هم اعلام كردند تا ســد راه موتورسواران فرارى شوند 
كه همين امر منجر به توقف و دستگيرى اين زوج جوان شد.  
به گفته ســرهنگ بيات مختارى فرمانده انتظامى شهرستان 
نيشابور، اين زوج سارق كه 23 و 25 ساله هستند خود داراى 
يك دختر 6 ســاله مى باشند و عجيب است كه چطور راضى 
مى شــدند گوش دختران ديگر را زخمى و خون آلود كرده و 
طلاهاى آن ها را به ســرقت ببرند. متهمان در مواجهه با ادله 
و مستندات پليسى انكار را كنار گذاشته و به 16 فقره سرقت 
طلاجات از دختران خردســال سه تا شش ساله شامل النگو، 
گوشواره و ساير انواع جواهرات اعتراف كرده اند. اين زوج سارق 
همچنين به پليس گفتند كه پس از سرقت جواهرات آن ها را به 
يك طلافروشى در يكى از شهرهاى مجاور برده و با اين عنوان 
كه طلاهاى دختر خودمان اســت، مى فروختند. اين در حالى 
است كه طلافروش بايد از آن ها برگه خريد مطالبه مى كرد كه 
نكرده است، براى همين شناسايى و دستگيرى اين طلافروشى 
نيز به اتهام خريد مال مسروقه در دست اقدام است. سرهنگ 
بيات مختارى گفت كه متهمان پس از اعتراف به سرقت ها تمام 
صحنه هاى سرقت را در حضور مأموران پرونده بازسازى كردند 
كه نهايت قســاوت قلب آن هــا را در برخورد با روحيه نازك و 

حساس دختربچه ها نشان مى دهد.

دستگيرى كفتارهاى نيشابور  پس  از سرقت طلاهاى 16 دختر بچه

خط قرمز: مرد جوان در اقدامى جنون آميز وكيل خود را 
به بهانه كم كارى در پرونده به قتل رساند.  در اين جنايت 
كه 18 فروردين در كرج رخ داد، وكيل 38 ســاله اى به 

نام رضا ساسانى، توسط مرد 35 ساله اى ربوده شد و به 
شكل هولناكى به قتل رسيد. درحالى كه تحقيقات براى 
شناسايى ردى از وكيل گمشده ادامه داشت، مردى در 
تماس با خانواده رضا، پرده از راز جنايت برداشت. عامل 
35 ساله جنايت، پس از دستگيرى به قتل اعتراف كرد و 
گفت: رضا، وكيل من در پرونده طلاقم بود. اما متأسفانه 
كم كارى كرد و من همه چيز را پس از طلاق باختم، به 
هميــن خاطر به فكر انتقام افتادم.با مقتول از بچگى در 
يك محل زندگى مى كرديم و با هم دوســتى ديرينه و 
خانوادگى داشتيم. روز حادثه به بهانه اى سوار ماشين او 
شــدم. وقتى در بين راه گفت كه سردرد دارد من كه از 

قبل قرص تهيه كرده و به دنبال فرصت مناسبى بودم، 
آن را به او خوراندم كه پس از مدتى هوشــيارى اش را از 
دســت داد و در همان وضعيت خفــه اش كردم. پس از 
اينكه جسدش را در حوالى فرودگاه پيام دفن كردم كارت 
بانكى اش را برداشــته و 6 ميليون تومان از حسابش به 
حساب خودم واريز كردم. بعد هم ماشينش را همانجا رها 
كردم و رفتم. مرد تحصيلكرده در بازجويى ها و در حضور 
بازپرس ابراهيم مرادى اعتراف كرد كه در قتل همدستى 
داشته كه او نيز دستگير شد. متهم به قتل در بازجويى ها 
گفت: «وكيلم بــه نفع من كار نمى كرد و از دســتش 
عصبانى بودم، به همين خاطر او را كشتم.»مادر قربانى 

جنايت نيز با طرح شــكايت در دادســراى جنايى كرج 
خواستار مجازات عاملان قتل فرزندش شد و درحالى كه 
اشك مى ريخت به بازپرس گفت: چند سال پيش «رضا» 
مبتلا به سرطان شد و از سال 80 تحت شيمى درمانى 
قرار گرفت. پسرم روزهاى سختى را پشت سر گذاشت و 
پس از هفت عمل جراحى پى در پى، پزشكان در زانويش 
پروتز كار گذاشــتند و او با اميد به آينده، زندگى تازه اى 
را آغاز كرد. اما نمى دانستم دست هاى بى رحم مردى كه 
هيچ انگيزه اى براى قتل ندارد، به زندگى پسر جوانم پايان 
مى دهد. بنابراين انتظار مجازات قانونى و قصاص نفس 

عاملان قتل فرزندم را دارم.

قتل وكيل 
طلاقى كه 
در دادگاه 
با زنده شد



حميدرضا خداشــناس : هفته ماقبل پايانى ليگ دســته يك فوتبال 
كشورمان عصر امروز از ساعت 17 و بطور همزمان برگزار مى شود كه مصاف 
صدرنشين و قعرنشين جدول و جدال سپيدرود با گل گهر از حساس ترين 
بازى هاى امروز اســت. پارس جنوبى جم صدر نشين كنونى ليگ در حالى 
به ميهمانى تيم قعر جدولى استقلال در اهواز مى رود كه با پيروزى دراين 
ديدار مى توانند جشــن صعود را لب كارون برگزار كنند. آبى هاى اهواز نيز 
كه چند هفته قبل به ليگ دو سقوط كرده اند در اين ديدار فقط براى اعاده 
حيثيت مى جنگند . اما در مهم ترين بازى اين هفته شاگردان وينگو بگوويچ 
در سيرجان ميزبان ديدار سرنوشت ساز مقابل شاگردان على نظر محمدى 
هستند؛ دو تيم سپيد رود و گل گهر كه در رده دوم و چهارم جدول قرار گرفته 
اند براى باقى ماندن در جمع مدعيان صعود در اين جدال مرگ و زندگى فقط 
به دنبال دشت هر سه امتياز اين ديدار هستند . از ديگر بازى هاى مهم اين 
هفته مى توان به ديدار ملوان و خونه به خونه كه نتيجه اش براى قوهاى سپيد 
انزلى بسيار مهم است و همچنين جدال دو تيم فجر سپاسى شيراز و فولاد 

يزد كه نبردى سخت براى ماندن در ليگ يك دارند اشاره كرد .
برنامه كامل بازى ها :

* ايرانجوان بوشهر -  اكسين البرز 
* نساجى مازندران -  راه آهن تهران 

* گل گهر سيرجان -  سپيدرود رشت 
* فجرسپاسى شيراز -  فولاد (وحدت) يزد 
* ملوان بندرانزلى -  خونه به خونه مازندران 

* بادران تهران -  آلومينيوم اراك 
* خيبر خرم آباد -  مس رفسنجان 

* استقلال اهواز - پارس جنوبى جم 
* مس كرمان - نفت مسجدسليمان 

  همه به ياد دارند در ابتداى فصل جارى 
مهدى طارمــى در اقدامى بحث  برانگيز 
به همراه رامين رضاييان با باشگاه ريزه 

اسپور تركيه قرارداد امضا كرد.
در حالى كه همه در حال كنار آمدن با واقعيت جدايى اين دو 
بازيكن بودند،  بعد از مدتى طارمى از تصميم خود منصرف 
شد و به پرسپوليس بازگشــت.  در آن مقطع هيچ  كسى 
متوجه چگونگى فسخ قرارداد طارمى با طرف تركيه اى نشد 
و اين مهاجم هم بدون مشــكل دوباره قراردادى با باشگاه 
پرسپوليس امضا كرد. منتهى مديران باشگاه ريزه اسپور 
رسما پس از چند ماه اقدام به شكايت عليه مهدى طارمى به 
فيفا كردند.  البته در زمان فسخ قرارداد مهاجم پرسپوليس 
با باشگاه تركيه اى يك تيم حقوقى پيگير مسائل مربوط به 
اين پرونده بوده است و مقابل شكايت ريزه اسپور از طارمى 

در فيفا دفاع خواهد كرد.
فدراســيون جهانى فوتبال پس از دريافت شــكايت نامه 
رسمى ريزه  اسپور در ســه مرحله لوايح بين باشگاه هاى 
ريزه اسپور و پرسپوليس و وكيل طارمى طبق روال قانونى 
كار خود دريافت كرد. در نهايت روز شنبه بود كه با ارسال 
نمابرى به دو باشگاه پايان تحقيقات را اعلام و تاكيد كرد 
از اين به بعد مدارك و دلايل جديد از ســوى هر دو طرف 

پرونده پذيرفته نخواهد شد. حالا اين پرونده در تاريخ 15 
ارديبهشت به اتاق حل اختلاف فيفا براى صدور راى ارجاع 
خواهد شــد. به همين دليل خيلى ها نسبت به آينده اين 

پرونده احساس نگرانى دارند.
يك منبع موثق خبرى مرتبط با اين پرونده كه از ابتدا در 
جريان اتفاقات قرار داشته است اعلام كرد كه هيچ خطرى 

باشگاه پرسپوليس و مهدى طارمى را تهديد نمى كند.
اين منبع آگاه گفت:«باشگاه پرسپوليس از همان ابتدا به 
تيم حقوقى خود دستور داد رسيدگى ويژه به اين پرونده 
داشته باشــند و تمام اقدامات ريزه اســپور را رصد كنند. 
نكته بسيار مهم اين است كه مهدى طارمى با ريزه اسپور 
قرارداد رسمى منعقد نكرده بود. آنچه بين مهدى و باشگاه 
تركيه اى امضا شد فقط يك تفاهم نامه بوده است. به همين 
دليل خطرى باشگاه و طارمى را تهديد نمى كند اما اگر در 
همين پروسه براى او ITC صادر مى شد قطعا كار به مشكل 
بر مى خورد و خوشبختانه اين اتفاق هم رخ نداده و طارمى 
قبل از عقد قرارداد رسمى و صدور ITC به ايران بازگشت. 
يك تيم حقوقى از همان ابتدا تمام قوانين را بررسى كرده 
و به خاطر همين اشراف كامل به قوانين و مطمئن بودن از 
نداشتن خطر بود كه طارمى براى پرسپوليس در ليگ برتر 

و ليگ قهرمانان آسيا هم بازى كرد.

هفته سى وسوم ليگ دسته اول فوتبال
آخرين وضعيت شكايت ريزه اسپور تركيه از پارس جنوبى در تدارك جشن صعود لب كارون 

طارمى و پرسپوليس

وداع زود هنگام قهرمان با آسيا؟

پرسپوليس بى دفاع ترين نماينده ايران در آسيا
 فوتبال  حميد رضا عرب   امشــب بار 
ديگر بازى هــاى ليگ قهرمانان آســيا آغاز 
خواهد شــد و نماينده هاى فوتبال ايران رخ 
در رخ رقباى آســيايى خود قرار مى گيرند. 
رأس ساعت 19:30قرار اســت پرسپوليس 
درعمان مقابل الهــلال قراربگيرد. ديدارى 
كه پيــروزى در آن مى تواند تيــم برانكو را 
به صعود از اين گــروه نزديك كند. وضعيت 
پرسپوليس اما براى اين بازى چندان جالب 
نيســت چون علاوه بر محروميت سيدجلال 
و ســروش رفيعــى، محمدانصــارى هم با 
مصدوميت مواجه شده ونمى تواند درتركيب 
پرسپوليس قراربگيرد. حال خودتان در ذهن 
متصور باشيد كه پروفسور چگونه مى خواهد 
ســازمان دفاعى تيمــش را هماهنگ كند. 
بى شــك اگر چنين محروميــت هايى نبود  
مى شد با اميدوارى بيشترى به برد پرسپوليس 
در اين ميدان بزرگ انديشيد اما درعين حال 
نمى توان به خلق معجزه نا اميد بود وشــايد 
پرســپوليس با وجود بهره گيرى ازبازيكنان 
غيرتخصصى درپســت دفاع بتواند از الهلال 
امتياز بگيرد و چه بسا برنده ميدان بازى را ترك 
كند. بردى كه اگربه دست آيد پرسپوليس را در 
وضعيت بسيار مطلوبى قرارمى دهد، هر چند 
كه نتيجه بازى الريان و الوحده نيز در سرنوشت 

سرخ ها بسيار موثر است. 

*كار سخت ذوب
اما نبرد ذوب آهن مقابــل العين امارات را هم 
بايد يكى ديگر از بازى هاى دشوار نماينده هاى 
ايران دانســت. ديدارى مهيج كه ميان يكى از 
تيم هاى فوتبال بلد و آينــده دار ايران و يكى 
از تيم هاى خوب فوتبال آســيا برگزار خواهد 
شد.العين نايب قهرمانى آسيا را يدك مى كشد 
و با بازيكنانى همچون عمرعبدالرحمان، مرد 
سال فوتبال آسيا تيم بســيار جذابى است. اما 
ذوب آهن را هم نبايد دست كم گرفت. تيمى 

كه درهفتــه هاى اخير شــجاعانه بازى كرده 
و بردهاى مهمى به چنــگ آورده و اكنون در 
آرمانى ترين وضعيت روحى و روانى قرار گرفته 
است. بى شك اگر ذوب از سوى حسينى جوان 
خوب هدايت شود، العين و تمام ستاره هايش 
دست نيافتنى نيستند و اصفهانى ها  مى توانند 
امشــب پــس از بــردن العين و رســيدن به 

امتياز10جشن صعود بگيرند.

*سرنوشت آبى ها
همين وضعيت را استقلالى هاى ايران هم دارند 
و با يك پيروزى به در صعود راهنمايى خواهند 
شد. استقلال تهران و استقلال خوزستان نيز 
فردا به پيكاررقباى آسيايى خواهند رفت. اين 
دوتيم هم به مانند ذوب آهن 7امتيازى هستند 
و در صورت كسب پيروزى در بازى هاى فردا 
شب صعودشــان قطعى خواهد شد. استقلال 

خوزستان با اينكه بازى قبل را به لخوياى قطر 
باخت اما بــا يك پيروزى از ايــن گروه صعود 

مى كند. 
آبى هــاى پايتخت هم بــازى ســاده اى در 
ورزشــگاه آزادى پيش رو نخواهند داشــت. 
آن ها با تيمى مواجه اند كه تك شكست شان 
را در اين تورنمنــت رقم زده اســت. الاهلى 
تيم بســيارهماهنگى اســت و درخط حمله 

بازيكنان فوق العاده ماهرى دارد كه قادرند از 
تك موقعيت ها نهايت بهــره را ببرند. در بازى 
رفت مدافعان استقلال بدترين نمايش ممكن 
را مقابل الاهلى داشــتند و زمينه سازشكست 
استقلال شــدند. اگرهمين اشتباه ها در بازى 
فرداشب تكرارشود نابخشــودنى خواهد بود. 
استقلال طبيعتا براى آنكه يكى ازدوتيم صعود 
كننده ازاين گروه باشد بايد جدى ترين رقيبش 
را از سد راه بردارد و اجازه ندهد سرنوشت صعود 
به روز آخر و بازى با التعاون عربستان كشيده 
شود. ديدارى كه شايد اين باربراى استقلال به 
مانند بازى رفت ساده نباشد. استقلال با توجه 
به اينكه 7امتيازى است بايد ازاين مجال بهره 

كافى ببرد و خود را به صعود نزديك كند.

برانكو:الهلال مثل ما شانس اول صعود به 
مرحله بعد است

  برانكــو ايوانكوويچ ســرمربى تيــم فوتبال 
پرسپوليس در نشســت خبرى پيش از ديدار 
تيمش مقابل الهلال عربســتان گفت: ديدار با 
الهلال براى ما بسيار سخت است. چون الهلال 
مثل ما شانس اول صعود به مرحله بعد است. 

الهلال تاريخ پر افتخارى است.
برانكو ادامه داد: با توجه به اتفاقاتى كه افتاده 2 
بازيكن محروم و چند بازيكن مصدوم هم داريم 
كه اين ها مشكلات تيمى ماســت.بازيكنانم 
را تحريك كردم تا در بــازى  بتوانند الهلال را 
شكســت دهند و تيم را براى كورس صعود به 

مرحله بعد قرار دهيم. 
ســرمربى پرســپوليس تاكيد كرد:گــروه ما 
تيم هايى هســتند كه فنى بــازى مى كنند و 
موقعيت هايى كه در زمين مى ســازند اين را 
مشخص مى كند. همه تيم ها تحت فشار قرار 
مى گيرند اما مهم اين اســت كه چه تيمى در 
زمين موفق تر باشد.من اين انتظار را دارم كه 
با همه فشردگى هاى اين گروه تيمم به مرحله 

بعدى صعود كند.

تاج: جذب بازيكنان خارجى با كيفيت و 
بى كيفيت ممنوع شد

ورزش: رئيس فدراســيون فوتبال گفت: جذب بازيكنان خارجى با 
كيفيت و بى كيفيت تا حل شــدن پرونده هاى باشگاه هاى ايرانى در 
فيفا ممنوع شــد. وى افزود: در حال حاضر به جز دو باشگاه تمامى 
باشگاه هاى ليگ برتر بدهكار هســتند و نمى توان ليگ را با دو تيم 
برگزار كرد به همين دليل با تصويب هيئت رئيســه قرار است با يك 
شيب ملايمى بدهى باشگاه ها پرداخت شــود. يعنى اگر تيمى 16 
ميليارد تومان يا 20 ميليارد تومان هزينه جــذب بازيكن مى دهد 

بايد يك سوم اين مبلغ را بابت پرداخت بدهى گذشته اش بپردازد.
تاج در مورد قيمت بليت هزار تومانى طبقه دوم ورزشگاه آزادى گفت: 
شوراى تامين نظرش اين است كه رايگان كردن بازى ها ممنوع است 
و فدراسيون فوتبال هم اين مسئله را به همه تيم ها ابلاغ كرده است 
و هزار تومان هم عدد قابل ملاحظه اى نيســت. ممكن است خدايى 
نكرده مشكل پيدا كنيم مثل بازى هاى قبل.در اين مورد به باشگاه 

استقلال هم تذكر داديم.  

حسينى: با پيروزى مقابل العين از 
گروه مان صعود  مى كنيم

ورزش: سرمربى ذوب آهن  در نشست خبرى پيش از ديدار ذوب آهن ايران 
- العين امارات اظهار داشت: بازى بســيار مهمى پيش رو داريم و در شرايطى 
قرار گرفتيم كه مى توانيم با پيروزى از گروه مان صعود كنيم. اين مسئله باعث 
مى شود كه حساسيت مسابقه بيشتر از هر زمان ديگرى شود. اميدوارم بچه ها 
بتوانند با نتيجه خوب زمينه صعودمان را فراهم آورند.سيد مجتبى حسينى 
در پاسخ به اين پرســش كه چه تدبيرى براى موفقيت در ديدار مقابل العين 
انديشيده است تا مانند بازى برگشت سال گذشته دچار مشكل نشود، گفت: 
شناخت خوبى از تيم العين داريم. اين تيم در بازى هاى خانگى و خارج از خانه 
با يك استراتژى به ميدان مى رود. تجربه نشان داده است العين در خانه حريف 

نيز خوب بازى مى كند.

2 تيم آلمانى و اتريشى خواهان ترابى 
تسنيم: مهاجم ملى پوش تيم فوتبال سايپا با پيشنهاد دو تيم اروپايى 
روبه رو شده است.  اخيراً يك تيم از بوندس ليگا و همچنين يك تيم 
اتريشى درخواست رسمى شان را براى جذب ترابى به باشگاه سايپا 
ارائه داده اند.اين بازيكن البته تحت قرارداد باشــگاه سايپاست، ولى 
اين احتمال وجود دارد كه با موافقت باشگاه ســايپا در فصل آينده 
لژيونر شود. رضا درويش، مديرعامل باشگاه سايپا هم پيشنهادهاى 

باشگاه هاى آلمانى و اتريشى براى جذب ترابى را تأييد كرد.

غيبت شجاعى در 2 بازى پايانى پانيونيوس
ورزش: مسعود شــجاعى به دليل محروميت ناشــى از دريافت 10 
كارت زرد در فصل جارى سوپر ليگ يونان حق همراهى پانيونيوس در 
ديدارهاى پايانى اين رقابت ها برابر تيم هاى كورفور و لوادياكوس را ندارد.
تيم پانيونيوس هم اكنون با كسب 52 امتياز در رده سوم جدول رده بندى 
سوپر ليگ يونان قرار دارد و صعود خود را به مرحله پلى آف اين رقابت ها 
قطعى كرده است. در اين مرحله تيم هاى دوم تا پنجم جدول رده بندى 
به صورت رفت وبرگشــت بازى مى كنند و تيم ها بر اساس ترتيب مقام 
سهميه فصل آينده ليگ قهرمانان و ليگ اروپا را به دست خواهند آورد. 

 AFC CUP قضاوت داوران ايرانى در
ورزش: بازى دو تيم صفا لبنان و الوحده سوريه از گروه B رقابت هاى  
اى اف سى كاپ - 2017 آسيا در حالى روز سه شنبه 12 ارديبهشت 
ماه در بيروت برگزار مى شود كه بيژن حيدرى به عنوان داور وسط و 
على ميرزابيگى و حسن ضيايى به عنوان كمك هاى وى قضاوت اين 
بازى را بر عهده دارند. محمدرضا فغانى نيز به عنوان داور چهارم تيم 

داورى ايران را همراهى خواهد كرد.

پيروزى ساحلى بازان ايران مقابل پاراگوئه 
ورزش: سومين بازى دوستانه تيم ملى فوتبال ساحلى كشورمان پيش 
از آغاز مسابقات جام جهانى بامداد ديروزمقابل تيم ملى پاراگوئه برگزار 
شد و در نهايت با نتيجه 7 بر 6 به ســود ملى پوشان كشورمان به پايان 
رسيد.گل هاى ايران در اين ديدار را پيمان حسينى، فريد بلوكباشى، امير 
حسين اكبرى (دو گل) و محمد على مختارى (سه گل) به ثمر رساندند. 
ملى پوشان فوتبال ساحلى پيش از اين دو بازى دوستانه با تيم هاى پاناما و 

تاهيتى برگزار كردند كه در هر دو بازى پيروز ميدان شدند.

جلسه مكانى براى فسخ قرارداد با 
ميون دالن

فارس: با توجه به وضعيتى كه سوشا مكانى در تيم فوتبال استروم 
گودست نروژ دارد، اين دروازه بان تصميم گرفت براى ادامه فوتبالش 
به ايران بازگردد.مكانى به صورت قرضى به تيم استروم گودست رفته 
بود و اين در حالى اســت كه قرارداد اصلى او با تيم ميون دالن نروژ 
است. مكانى براى بازگشت به فوتبال كشورمان بايد قراردادى كه با 
اين تيم دارد را فسخ كند. به همين دليل اين دروازه بان ايرانى امروز 
با مسئولان ميون دالن جلســه اى خواهد داشت تا پس از رسيدن به 

نتيجه قراردادش را با اين باشگاه فسخ كند.

مبلغ پيشنهادى گادوين منشا به 
پرسپوليس لو رفت

قدس آنلاين: مدير برنامه هاى منشا پيشنهادى 350 هزار دلارى را 
به باشگاه ارائه كرده است و مقرر شده كه باشگاه پرسپوليس نظر خود 
را درباره اين پيشــنهاد اعلام كند.   مذاكرات بر سر مبلغ ادامه دارد و 
هنوز قراردادى بين منشاو پرسپوليس بسته نشده است.بر خلاف برخى 
اخبار و گمانه زنى ها، تنها يك جلسه بين مديربرنامه منشا و باشگاه 
پرسپوليس برگزار شده و هنوز بر سر مبلغ قرارداد منشا توافقى صورت 
نگرفته است.  دو باشگاه ليگ برترى هم خواهان گادوين منشا شده اند 

اما هنوز مدير برنامه هاى منشا با اين دو باشگاه مذاكره نكرده است.

پاى بنگر و خليل زاده در ميان است 
قدس آنلاين:مجرى برنامه تلويزيونى شبكه سهند در برنامه اى 
كه به بررســى رقابت هاى ليگ برتر مى پرداخت،از محسن بنگر، 
شــجاع خليل زاده و دروازه بان نفــت به عنــوان عواملى كه در 

قهرمانى پرسپوليس بى تاثير نبودند ياد كرده است.
اتفاقى كه پس از انتشــار اين فيلم در فضاى مجازى،با خشم شديد 
هواداران پرســپوليس در فضاى مجازى روبرو شده آنها در تماس با 

روابط عمومى شبكه سهند نسبت به اين اظهارنظر اعتراض كردند.
محسن بنگر مدافع تراكتورسازى اســت كه هجمه و انتقاد زيادى از 
عملكردش در بازى با پرسپوليس وجود داشــت. شجاع خليل زاده 

مدافع سپاهان هم وضعيت مشابهى داشت.

ضد حمله

راه پيوستن آقايى
 به پرسپوليس هموار شد

تسنيم: مسئولان باشگاه گسترش فولاد مى گويند كه نيازى به سعيد آقايى 
ندارند و او مى تواند در هر تيمى كه مى خواهد، بــازى كند. آنها اعلام كردند 
كه اگر چكى كه آقايى به باشگاه گســترش فولاد داده، خللى در روند حضور 
او در تيم هاى ديگر ايجــاد كند، آمادگى دارند با مذاكره بــا اين بازيكن اين 

مشكل را حل كنند.
گفته مى شود باشگاه گسترش فولاد تمايل دارد درصدى از اين چك يك ميليارد 
و 500 ميليون تومانى را بگيرد و سپس راه پيوستن سعيد آقايى به تيم جديدش 
را هموارتر كند. از پرســپوليس به عنوان مقصد احتمالى ايــن مدافع - هافبك 

ملى پوش ياد مى شود.

رجب زاده: مقابل العين نبايد بى حساب و كتاب 
بازى كنيم

ورزش سه: كاپيتان تيم فوتبال ذوب آهن اصفهان ابراز اميدوارى كرد، اين تيم با 
برترى مقابل العين امارات راهيابى خود به مرحله يك هشتم نهايى ليگ قهرمانان 

آسيا را قطعى كند.
مهدى رجب زاده گفت: آنها پارسال نايب قهرمان آسيا شدند و امسال هم بازيكنان 
باكيفيتى دارند. ما پارسال هم در مرحله حذفى مقابل اين تيم در اصفهان شكست 
خورديم و حذف شديم. العين تيمى نيست كه مقابل آنها بى حساب و كتاب بازى 
كنيم. ما بايد باهوش بازى كنيم تا با كسب ســه امتياز در اصفهان صعودمان را 
قطعى كنيم. اميدوارم كه ورزشگاه پر شود و جو روانى محل برگزارى بازى به سود 

ما باشد تا آنها نتوانند امتياز بگيرند. 14

تلگرامى
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   جلسه صبح   ديروز شوراى شهر تبريز در حالى برگزار شد كه در پايان اين 

جلسه، اعضاى شورا ارائه كمك 500 ميليون تومانى به باشگاه تراكتورسازى را 
تصويب كردند.

    مسعود سلطانى فر با تقدير از زحمات  شهاب جهانيان با استعفاى او 
از عضويت در هيئت مديره باشگاه استقلال موافقت كرد.

   يك تماشاگر در ليگ فوتبال نروژ با اســپرى بينايى چشم كمك داور را از 
او گرفت.

    با اعلام سيدرضا افتخاري، قرارداد عليرضا منصوريان بعد از بازي 
با الاهلي، تمديد خواهد شد.

   مهدى مؤمنى گفت: اگر اين وضعيت ادامه داشته باشد در استقلال خوزستان 

نمى مانم و بعيد مى دانم بازيكنان ديگر هم قصد ماندن داشــته باشــند. مردم 
خوزســتان به خوبى از ما حمايت مى كنند، ولى متأسفانه مشكلات مالى واقعاً 

آزاردهنده بود و بچه ها در اين فصل بيش از حد اذيت شدند.
لهلال گفت: مقابل پرســپوليس اصلا به تساوى      سرمربى ا
فكر نمى كنيــم و با برد مقابل پرســپوليس صعودمان را قطعى 

. مى كنيم
   ميثم حســينى مدافع باغيرت ســياه جامگان ديروز تحت نظر پزشكان 

متخصص عمل شد.
   مديرعامل تراكتورسازى ادعا كرد:حدود 2 ميليارد از 4 ميليارد 
بدهى را پرداخت كرده ايم ولى همچنان احتمال كســر 72 امتياز از 

تراكتورسازى وجود دارد.
   مدير عامل استقلال گفت: منتظريم تا وضعيت منشا با پيكان مشخص شود 

و با او وارد مذاكره شويم!
  با اينكــه رامين رضاييــان تبريك خود بابــت قهرمانى تيم 
پرســپوليس را پس گرفته و ايــن در مواجه به آنفالو از ســوى 
پرسپوليســى ها بوده اما او برنامه اى براى استقلالى شدن و عقد 

قرارداد با اين تيم ندارد.
  يك مربى خارجى به كادر فنى تيم فوتبال استقلال تهران اضافه مى شود.  
عليرضا منصوريان تاكيد زيادى به جذب ميك درموت مربى سابق تيم ملى كه 

در كنار كارلوس كى روش فعاليت مى كرد، دارد . 

بيرانوند:
 الهلال - پرسپوليس 

فينال جام باشگاه هاى 
جهان است!

قدس آنلايــن: دروازه بــان تيم 
پرسپوليس ديدار تيمش مقابل الهلال 

عربستان را فينال جام باشــگاه هاى جهان دانســت.   عليرضا بيرانوند درباره 
ديدار الهلال عربستان - پرسپوليس، گفت: اميدوارم بازى خوبى از آب درآيد. 
هم الهلال و هم پرسپوليس در ليگ خودشان قهرمان شدند و اين بازى فينال 
جام باشگاه هاى جهان به حســاب مى آيد.  دروازه بان پرســپوليس افزود: به 
هواداران مان قول مى دهيم اين بــازى را ببريم. همه تلاش مان را مى كنيم كه 

نمايشى ارائه دهيم كه دل هواداران شاد شود. نتيجه هم دست خداست.

اميرى: به چيزى جز 3 
امتياز فكر نمى كنيم

ايســنا: وحيد اميرى درباره ديدار 
الهلال عربستان - پرسپوليس ايران، 
گفت: بازى خيلى ســختى داريم، اما 
مطمئنم كه بچه ها با تمام وجودشان 

به زمين مى روند. 
اميدوارم دعاى خير هواداران پشت سرمان باشد، چون ما به چيزى جز سه امتياز 
فكر نمى كنيم.بازيكن ملى پوش تيم پرسپوليس با بيان اينكه سرخپوشان مقابل 
الهلال هدفى جز كسب سه امتياز ندارند، خاطرنشان كرد: مى رويم كه پس از 
قهرمانى در ليگ برتر، سه امتياز شيرين ديدار مقابل الهلال را هم بگيريم و دل 

هواداران مان را شاد كنيم. 

مسلمان: همه از 
پرسپوليس توقع 

صعود دارند
تســنيم: هافبــك تيــم فوتبال 
پرســپوليس در مورد ديدار حساس 
تيمــش  مقابل الهلال كــه امروز در 

عمان برگزار مى شــود، اظهار داشت: پرســپوليس تيم بزرگى است و همه 
توقع دارند تيم مــا الهلال را ببرد و راهى مرحله بعد ليگ قهرمانان شــود. 
اميدواريم كه اين اتفاق رخ دهد.محسن مســلمان در اين باره خاطر نشان 
كرد: دراين بازى اول اميدواريم كه بازى خوبى را به نمايش بگذاريم و همه 
بازيكنان سالم از ميدان بيرون بيايند و ان شــا ءاالله كه بتوانيم با كسب سه 

امتياز هواداران مان را خوشحال كنيم.
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 جواد محجوب قهرمان جودو و چوخه در گفت و گوى اختصاصى با قدس مطرح كرد

دوپينگ و تبانى چوخه را خاك مى كنند
 كشتى  هاشم رسائى فر   14 سال كه داشت وارد باشگاه 
شد تا كشتى گير آزاد كار شود.آنقدر به كشتى علاقه داشت كه 
حتى  به عشق عليرضا دبير شدن موهايش را مثل قهرمان آن 
زمان المپيك كوتاه كرده بود. حرف مربى اش هنوز يادش هست 
كه به او گفته بود تلاش كن به جايى برســى كه بچه هاى هم 
سن و سال الان خودت موهايشــان را به سبك جواد محجوب 

كوتاه كنند.
با اينكه هيچ وقت به آنچه مى خواست در كشتى نرسيد و حتى 
دوباره موهايش را مانند عليرضادبير كوتاه نكرد اما در عوض در 
جودو به جايگاهى رسيد كه در حال حاضر جودو ايران در دنيا 
را به نام جواد محجوب مى شناســند. الان خيلى از نوجوانان و 

جوانان خراسان و ايران دوست دارند يكى مثل محجوب شوند.
جواد محجــوب را خيلى ها با جــودو مى شناســند و افتخار 
آفرينى هايــش در اين رشــته را بيشــتر مد نظــر دارند اما 
موفقيت هايى كه او در رشــته هاى كوراش ، كشتى پهلوانى و 
كشتى ســنتى باچوخه به دســت آورده از اين جوان چنارانى 

ورزشكارى چند رشته اى ساخته است.

* كشتى گير جودوكار!
از 14 سالگى كشتى باچوخه و كشتى آزاد را همزمان با هم شروع 
كردم. ما خانوادگى كشــتى گير بوديم و به همين واسطه من 
هم جذب كشتى شدم. اوايل مواقعى كه مى رفتم گود كشتى 
باچوخه اولين نفر بودم كه وارد گود مى شدم و شايد روزى 6 تا 
7 كشتى مى گرفتم و با سر و بدن خاكى بر مى گشتم به خانه! 
بعد از مدتى در كشتى آزاد با اينكه قهرمان نوجوانان استان شدم 
نتوانستم به مسابقات كشــورى بروم بعد هم به پيشهاد حسن 
رجبى مربى خوبم به سمت جودو كشــيده شدم و اين شد كه 
جواد محجوب كلا شــد جودوكار. شــباهت زيادى كه كشتى 
چوخه وكشتى آزاد با جودو دارد باعث شد تا خيلى زود در اين 

راه پيشرفت كنم و سر از تمرينات تيم ملى در آورم.
*از 4 به 54

تا الان خدا را شكر توانسته ام جواز حضور در دو دوره المپيك را 
به دست آورم كه دوره اول به دليل همگروهى با نماينده رژيم 
صهيونيستى با اينكه آمادگى خوبى داشتم به لندن نرفتم. اما 
دوره قبل كه در ريو برگزار شد قبل از آن اتفاقى برايم افتاد كه 
نگذاشــت جواد محجوب با حريفانى كه همه آنها را قبل از اين 
برده بود بتواند خوب مبارزه كند. قبل از ريو كارى با من كردند 
كه ناخواسته از تيم ملى خداحافظى كردم! اما بعد از اينكه رئيس 
وقت فدراسيون آقاى رستگار با من صحبت كرد متقاعد شدم كه 
برگردم. با اينكه رنكينگ من از 4 دنيا به 54 رسيده بود و خيلى 
سخت بود بتوانم سهميه ريو را بگيرم اما با پشتكارى كه داشتم 
در رقابت هاى گرندپرى و گرند اسلم كه سهميه المپيك داشت 
شركت كردم كه خدا را شكر توانستم رنكينگم را به 20 برسانم 

و سرانجام با مشقت زياد سهيمه المپيك بگيرم.
*مربى عجيب جودو

تا يكماه مانده به رقابت هــاى المپيك با اينكه خيلى تمرينات 
خوبى داشتم و آقا خســروى نژاد در كنارم به عنوان مربى كار 
مى كرد به يكباره مربى ام را از من گرفتند و يك مربى ازبك را 
كه اصلا مربى جودو نبود را به عنوان مربى من و تيم ملى معرفى 
كردند! آن زمان متأسفانه فدراســيون صاحب نداشت و مربى 
ازبكى كه نصرت نام داشت اصلا چيزى از جودو بارش نبود. زمانى 
همه جودوكاران المپيكى براى حضور در ريو تمرينات خود را در 
اردوهاى ژاپن و كره دنبال مى كردند ولى نصرت در اردويى كه 
من در چناران تشكيل داده بودم حاضر بود و داخل باغ ويلايى 

كه در اختيار داشتيم براى خودش تفريح مى كرد!
همه اين اتفاقات دست به دست هم داد تا من كه شرايط خوبى تا 
قبل از اين داشتم به كل از نظر روحى و روانى بهم بريزم.دوستان 

كارى كردند كه از تيم ملى و تمرين و تهران فرارى شوم! من كه 
نتوانستم آن طور كه دوست داشتم در جودو به اهدافى كه داشتم 
برسم دوست دارم اين اتفاق براى برادرم بيفتد و او بتواند باز هم 
پرچم جودو خراسان و ايران را بالا نگهدارد.مطمئن هستم اگر 
خدا بخواهد و اتفاقى پيش نيايــد برادرم جلال يك پله از جواد 

محجوب بالاتر خواهد بود.
*تجربه هاى تلخ

با آمدن آقاى درخشان   و صاحب دار شدن اين فدراسيون همه 
چيز فرق كرده و الان شرايط براى جودوكاران فراهم است. آقاى 
درخشان ارتباطات بسيار خوبى در جودو و فدراسيون جهانى 
دارد و دستش هم باز اســت و مى توان به آينده جودو اميدوار 
بود. دعا مى كنم ديگر جودوكاران هيچ وقت تجربه هايى كه ما 
داشتيم را نبينند. ما حتى اتفاق  مى افتاد در برخى از مسابقات 
بين المللى لباس مناسبى نداشتيم. بارها اتفاق افتاده بود من 
قبل از همه وارد سالن مســابقات مى شدم تا از لباس هايى كه 
فدراسيون جهانى در مكانى مشخص قرار داده بود بردارم تا در 
حين مسابقه اگر خونريزى شدو لباسم پاره شد يا هر چيز ديگرى 

لباس براى تعويض داشته باشم!
*كشتى پهلوانى

در مسابقات جهانى كشتى پهلوانى در بلاروس موفق شدم مدال 
طلا بگيرم كه اين براى من خيلى ارزشمند بود چرا كه اين رشته 
خيلى زيباست و منش هاى پهلوانانه زيباترش هم كرده است.
خيلى دوست دارم كشتى پهلوانى در بين مردم جايگاهى مثل 
كشتى آزاد پيدا كند كه مطمئنم به اين شرايط هم خواهد رسيد.
شــايد هم بهتر شود. من هم كشــتى پهلوانى را خيلى دوست 
دارم چون جزو تاريخ و تمدن ماســت. سال گذشته هم شرايط 
حضور در رقابت هاى كشتى پهلوانى كشور را هم داشتم اما به 
دليل حضور در رقابت هاى جودوى ارتش هاى جهان نتوانستم 
شركت كنم اما امسال براى رســيدن به بازوبند پهلوانى كشور 

برنامه دارم.
*چوخه عشق من است

كشــتى چوخه عشق من است. دو ســالى مى شد كه به دليل 
حضور در اردوهاى تيم ملى نتوانستم چوخه بگيرم اما امسال 
مردم و علاقه مندان به چوخه خيلى دوســت داشتند كه من 
هم وارد گود شوم .من با كشتى باچوخه بزرگ شدم با مردمان 
با مرامش. با جو پهلوانى اش. با پيرمردهايى كه ســاعت ها در 
شرايط مختلف روى خاك در سرما و گرما مى آيند تا كشتى ها 
را ببينند  و به ما انگيزه مى دهند. پيرمردى را همين چند وقت 

قبل كنار گود ديدم كه براى ديدن كشــتى هاى من آمده بود. 
پسرش مى گفت 3 ماه  مى شود نتوانسته از جايش بلند شود ما 
زيربغلش را گرفته ايم و به اينجا رسانيدم همين پيرمرد وقتى 
من را ديد از جايش بلند شد و روى من را بوسيد  كه اين خيلى 
برايم خوشايند بود يا آن پيرمرد ديگرى كه علاقه مند به كشتى 
با چوخه بود و بريده روزنامه اى كه مصاحبه من را چاپ كرده بود 
را داخل جيبش داشت و آمد پيشم و عكسم را نشان داد و گفت 
اين را ببين اين عشق من هستش من شب ها با اين عكس مى 
خوابم! كلى ذوق كرده بودم و  نمى دانستم چه بايد بگويم. اين 
را فقط بايد بگويم كه اگر طلاى المپيك را هم مى گرفتم باز هم 
مى آمدم و به عشق اين مردم كشتى مى گرفتم چون آنها هرجا 

كه باشى مى آيند و تشويقت مى كنند.
*جاى خالى قانون واحد 

همه مى دانند كل هزينه هاى كشــتى باچوخه و گودهايى كه 
مسابقات در آن برگزار مى شــود را علاقه مندان و مردمى كه 
براى ديدن كشــتى هاى مى آيند مى پردازند و ريالى از جاى 
ديگر هزينه نمى شود اين وسط آنهايى كه مسئول انجمن يا هر 
چيز ديگرى هســتند گاهى وقت ها مى آيند و چند عكس مى 
اندازند و مى روند تا بعد احتمالا بتواننــد با آنها بودجه بگيرند! 
كشتى باچوخه الان شرايطش خيلى خوب شده است جوايزى 
كه در نظر مى گيرند براى مســابقات خيلى خوب شده و مردم 
كشتى گيران را خيلى دوست دارند اما پول كه زياد مى شود مافيا 
هم مى شود دسته بندى ها زياد مى شود الان هنوز كه هنوز است 
معلوم نيست كشتى باچوخه زير نظر كدام هيئت يا فدراسيون 
قرار دارد براى همين هم هست كه قانون خاصى براى آن وجود 
ندارد قانون كشتى ها بعضى مواقع از يك شهر تا شهر ديگر فرق 
مى كند كه اين در چوخه دو دستگى به وجود مى آورد اين در 

حالى است كه قديم اصلا همچنين چيزى نبود.
*دوپينگ در چوخه

در كشور ما كشتى سنتى وجود دارد كه مثل چوخه ما هست 
اما آنها براى خودشان قانون دارند و زير نظر فدراسيون فعاليت 
مى كنند. فدراســيون هم قدرت اجرايــى دارد و همه چيز را 
با قدرت مديريت مــى كند. اينجا مى خواهم مطلب تأســف 
برانگيزى را عنوان كنم كه واقعا مــن را اذيت مى كند آن هم 
وجود و رسوخ دوپينگ در گودهاى پاك كشتى باچوخه است.

متأسفانه دوپينگ در كشتى باچوخه رواج عجيبى پيدا كرده 
و بعضى از كشتى گيران به راحتى و حتى علنى از مواد نيروزا 
اســتفاده مى كنند.من خودم سراغ دارم كشــتى گيرى را كه 

از اول همين ســال براى اينكه بتواند كشتى بگيرد حدود 10 
ميليون تومان هزينــه آمپول و مواد نيروزا كرده اســت! افراد 
سودجويى هم وجود دارند كه به راحتى در گودها رفت و آمد 
مى كنند و اين مواد را براى اين كشتى گيران فراهم مى كنند. 
هســتند افرادى كه در همين مدت كم حــدود 100 ميليون 
تومان در آمد داشته اند از فروش مواد نيروزا به جوانان كشتى 
گير ما. دلم مى ســوزد به حال آن كشتى گيرى كه با اين مواد 
الان سوداى قهرمانى در سرش دارد و فردا بايد عوارض و عوايد 
استفاده آنها را با ناراحتى و مشكلاتى كه برايش به وجود خواهد 

آمد پس دهد.
* تبانى و خيانت

متأسفانه شــرايط كشتى باچوخه با گذشــته فرق كرده است 
احترام به پيشكســوتان به مانند قبل رعايت نمى شود. پديده 
ديگرى هم هست كه متأسفانه چند وقتى مى شود كه باب شده 
آن هم توافق كشتى گيران براى به دست آوردن جوايز حتى قبل 
از مسابقات . يك چيزى مانند تبانى! كشتى گيران مدعى قبل از 
مسابقه جمع مى شوند و جوايز گودهاى مختلف را بين خودشان 
دست به دست مى كنند قبل از كشتى گرفتن و اين به نظر من 
خيلى بد است و به نوعى توهين به شعور مردمى هست كه در 
شرايط سخت هميشه مى آيند تا كشتى ها را ببينند. به نظر من 
خيانت اين نيست كه از ديوار كسى بالا بروى. تبانى هم خودش 

يك نوع خيانت است.
*گروه هاى كمكى

همه مى دانند در المپيك هيچ كسى همراه من به عنوان مربى 
نبود .مربى هم كه بود اصلا جودو را نمى دانســت اما الان بايد 
بگويم هر چوخه كارى براى خودش يك گروه همراه دارد و به 
قولى تيم خودش هستند. يكى دكتر است، يكى ماساژور است 
يكى مسئول ارتباطات است و.... دوستان من هم مثل مجتبى 
برات زاده، جلال رجب زاده، على قربان زاده و هادى رمضان زاده 
اين چند وقت هميشه هرجا رفتم كنارم بودند و حسابى برايم 

زحمت كشيدند.
*ارادت خاص به امام هشتم

هر چه دارم از امام رضا(ع) دارم. هميشــه در هر مســابقه اى 
شــركت مى كنم ذكر يا امام رضا(ع) را دارم و در خلوت خودم 
صلوات خاصه امام هشتم را كه روى گوشيم دارم گوش مى كنم و 
آرامش مى گيرم.خودم هم در روز عيد امام رضا(ع) به دنيا آمدم 
و چون پدرم اســمش عليرضا بود من را به احترام امام رضا(ع) 

جواد نامگذارى كردند كه به آن افتخار مى كنم. 

كمك هاى غيرنقدى ورزشى ها 
به  زلزله زده ها رسيد

ورزش: با همكارى كميته ورزش هاى پروازى، هيئت انجمن هاى 
ورزشى خراســان رضوى، باشگاه فرهنگى ورزشــى سياه جامگان 
وموسسه فرهنگى قدس مقدارقابل توجهى از كمك هاى غير نقدى 
در اختيار زلزله زدگان بخش رضويه شهرستان مشهد قرار گرفت.اين 
كمك ها  كه شامل مواد شوينده، موادبهداشتى ، دارويى، گرمايشى 
و خوراكى بود بين مردم روستاهاى كلاته حاجعلى،درخت بيد، برج 

مورى كه داراى بيش از 120 خانوار بودند توزيع شد.

نتايج هفته دوم مسابقات پرش با اسب
ورزش: دومين دوره از مسابقات پرش با اسب هيئت سواركاري خراسان 
رضوي در باشگاه ســوران مشــهد برگزار گرديد كه در پايان نتايج زير 

بدست آمد: 
رده سوار مبتدي:   محمدرضا پزشــكي معروف با اسب شير خراسان از 

باشگاه ارشاد مسير مسابقه را بدون خطا طي كرد.
رده اســب مبتدي: اميررضا آيت اللهي با اسب نيكلاس از باشگاه ارشاد، 
افســانه مهاجرزاده با اسب غوغا و كيان حســيني با اسب كوئين تريو از 
باشگاه سوران و محمدرضا وجداني با اسب اودين از باشگاه فردوسي موفق 

شدند به شكل صحيح مسابقه را به اتمام برسانند.
:E رده 

حسام حلمي با اسب كنديلا از باشگاه حســام مسابقه را در زمان مجاز و 
بدون خطا به پايان برد.

:D1 رده
جواد امامي با اسب ايبرين ليدي از باشگاه سوران، اميررضا آيت اللهي با 
اسب نشويل و حامد مرتضايي با اســب هيماليا از باشگاه ارشاد يك دور 

صحيح را به نمايش گذاردند.
:O1 در رده

مهدي بهشتي با اسب اولترافكس و آرمان عمراني با اسب آليشيا و مازيار 
جباري با اسب بارونا از باشگاه الياس اول تا سوم شدند.

:C1 در رده
اميررضا آيت اللهي با اسب نشويل از باشگاه ارشاد به مقام نخست رسيد. 
فربد فيلابي با اسب كوآلينتا از باشگاه حسام دوم شد. پارسا بهزاديان با 

اسب والنسيا از باشگاه سوران به مقام سوم رسيد. 

گلايه هاى قهرمان نيشابورى ووشوى 
جهان از مسئولان

ايسنا: قهرمان خراسانى ووشو گفت: اگر فردى در زمينه هاى ديگر موفقيت 
كسب كند، در شهرى مانند نيشابور بيشتر به او اهميت مى دهند اما متأسفانه 

ورزش جايى در برنامه هاى مسئولان ندارد.
امير فضلى جايگاه ورزش را در شهرستان نيشابور نامناسب دانست و اظهار كرد: 
در نيشابور ورزش جايى ندارد، حتى ورزشكاران جهانى و المپيكى نيز جايى 
ندارند، من اگر بتوانم و كارى از دستم بيايد و البته شرايطش نيز مهيا باشد، به 
ورزش اين شهر كمك خواهم كرد اما اگر ببينم اوضاع به همين شكل مى ماند، 
مى روم جايى كه حداقل پيشرفت خود را رقم بزنم.  نايب قهرمان ووشو جهان 
افزود: تعداد انگشت شمارى ورزشكار ملى پوش در نيشابور هستند، سؤال اين 
جاست كه آيا بها دادن به اين تعداد كه نام اين شهر را نيز بالا مى برند و مطرح 
مى كنند، خيلى سخت است؟! ورزش اولويتى براى مسئولان نداشته و موضوع 
ورزش جايگاهى براى آنان ندارد. وى عنوان كرد: من دو عمل جراحى انجام 
دادم، شكستگى و آســيب ديدگى هاى مختلف داشتم و همه اين ها به خاطر 
بالا بردن نام ايران بوده و من نمى دانم آيا قدم برداشتن براى اين تعداد خيلى 
كار دشوارى است؟ فضلى با انتقاد از وضعيت ورزش و اهميت ندادن به آن در 
شهرستان نيشابور، گفت: وقتى به خود اين ورزشكاران بها داده نشود، چگونه 
مى توان از پتانسيل آن ها استفاده كرد؟ افراد ديگرى مانند اين ها در صحنه هاى 

ورزشى بدرخشند و دوباره به آن ها نيز بها داده نشود، اين واقعا خيانت است. 
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كومان: رفتن 
لوكاكو به يونايتد به 

پيشرفتش كمكى 
نمى كند

ديلى اكسپرس: سرمربى اورتون در ميان 
شايعات پيرامون انتقال روملو لوكاكو آقاى 

گل فعلى ليگ برتر انگليس به منچســتريونايتد در فصل تابستان، الدترافورد را مكانى 
مناســب براى مهاجم بلژيكى تيم خود كه علاقه زيادى به بازى در ليگ قهرمانان اروپا 
دارد نمى داند. رونالد كومان مى گويد: منچستريونايتد نمى تواند در جمع چهار تيم بالاى 
جدول قرار بگيرد. مصدوميت زلاتان به نظر خيلى بد است و با توجه به تعداد بالاى بازى 
پيش رو براى آن ها فكر مى كنم از ليگ قهرمانان جا بمانند. ما هر دو بازى رفت و برگشت 
با آن ها را مساوى كرديم و در هر دو بازى از آن ها بهتر بوديم. براى فروش لوكاكو تحت 

فشار نيستيم و با منابعى كه داريم مى توانيم هر بازيكنى را حفظ كن يم.

گوارديولا: وضعيت 
الكسيز سانچز را 
پيگيرى مى كنيم

ســرمربى  اسكاى اســپورتس: 
منچسترسيتى كه از او به عنوان يكى از 
طرفداران پروپاقرص الكسيز سانچز نام 

مى برند تاكيد كرد، باشگاه منچسترسيتى 
در كنار چندين باشگاه ديگر وضعيت نامشــخص تمديد قرارداد اين فوق ستاره 
آرسنال را پيگيرى مى كنند. پپ گوارديولا مى گويد: در تيم ما ده بروين فقط يك سال 
از قراردادش باقى مانده و مى دانيم كه بسيارى از باشگاه ها پيگير وضعيت او هستند؛ 
به همين خاطر باشگاه ها تلاش دارند تا بازيكنان بزرگ آن ها، هميشه دو يا سه سال 
قراردادشان باقى  مانده باشد. همه تيم ها در فصل تابستان مى خواهند بهتر شوند و 

براى بهتر شدن به بازيكنى مثل الكسيز نگاه كرده و وضعيت او را پيگيرى مى كنند.

«والورده» اصلى ترين 
گزينه براى 

سرمربيگرى بارسا
ورزش: در حالى كه لوئيز انريكه ســرمربى 
كنونــى بارســا در پايــان فصــل از جمع 
آبى وانارى پوشان جدا خواهد شد، از گزينه هاى 

متعددى به عنوان جانشينان احتمالى او نام برده 
مى شود كه به نظر مى رسد ارنستو والورده سرمربى كنونى اتلتيك بيلبائو بالاترين شانس را 
براى به دست گرفتن سكان هدايت بارسلونا داشته باشد. پيش از اين از خورخه سامپائولى 
سرمربى كنونى سويا به عنوان اصلى ترين گزينه جانشــينى انريكه نام برده مى شد اما گويا 
به خاطر نتايج ضعيف چند وقت گذشته كنار گذاشته شده است. اكنون والورده كه سابقه دو 
فصل بازى در بارسلونا زير نظر كرايف و كارنامه مربيگرى خوب در چندين باشگاه لاليگا را دارد، 
شانس بيشترى از كومان سرمربى اورتون كه كارنامه ضعيفى در والنسيا داشت، براى هدايت 

بارسلونا خواهد داشت.

ليگ يك بسكتبال با ويلچر كشور
صعود آسايشگاه شهيد فياض بخش مشهد به سوپرليگ

على عبد احد: رقابت هاى گروهى ليگ دسته اول 
بسكتبال با ويلچر باشگاه هاى كشور (يادواره مرحوم 
محمد كاميابى ورزشــكار محبوب و ارزنده خراسان 
و كشــور) كه از آذرماه 95 آغاز شــده بود سرانجام 
بــا ديدارهاى مرحله نهايــى به پايان رســيد و تيم 
آسايشگاه شهيد فياض بخش مشهد با اقتدار از سد 
حريفان گذشت و با كسب مقام قهرمانى به مسابقات 
سوپرليگ (ليگ برتر) راه يافت و بدين ترتيب بعد از 
حدود 8 سال، خراسانى ها كه زمانى حرف اول را در 
بسكتبال با ويلچر كشور و تيم ملى مى زدند مجدداً به 
جايگاه اصلى خود در ليگ برتر صعود كردند. يادآور 
مى شود بسكتبال با ويلچر خراســان (مشهد) كه از 
يك سبقه حدود 4 دهه اى در كشور برخوردار است 
در سال 1358 توســط مرحوم زنده ياد پيشكسوت 

بســكتبال حبيب زينل محاســبتى در مشهد پايه 
گذارى شــد و خيلى سريع در كشــور ارتقا  يافت و 
داراى جايگاه ويژه اى شد. تيم هاى آسايشگاه فياض 
بخش مشهد، فرش مشهد، فرش نگين و... با معرفى 
بازيكنان ارزنده اى به تيم هاى ملى كشور همواره يكى 
از قطب هاى سازنده اين رشــته جذاب و مهيج بين 
ورزشكاران غيور و متعصب جانبازان و معلولين كشور 
بوده است. از سال 1378 كه مسابقات با نام ليگ برتر 
پيگيرى شد خراسان توانست با تيم هاى فرش مشهد 
و نگين همواره تا ســال 82 جزء تيم هاى برتر كشور 
باشد و بازيكنان ارزشــمندى تحويل تيم هاى ملى 
كشــور دادند، مانند مرحوم محمد كاميابى، مرحوم 
على رستمى، على اصغر حيدرى (كاپيتان تيم ملى)، 
غلام رسولى، داريوش ســلطانى، محمدرضا حسن 

زاده، رجبعلى ايســاقى، غلامرضــا آهنى، غلامرضا 
ناجى با سرمربيگرى مرحوم حبيب زينل محاسبتى 

و در ادامه راه وحيد آجيليان، داريوش سلطانى و...
تيم آسايشگاه شــهيد فياض بخش مشهد كه تيمى 
جوان و بومى و تــازه راه يافته به ليگ برتر اســت، با 
توجه به جوانى و انگيزه اى  كه دارند مى بايد توســط 
مسئولين ذيربط ورزشــى اعم از موظف و غيرموظف 
به طور جدى ديده شــوند، زيرا به همــان اندازه كه 
ورزشكاران غير معلول و غيرجانباز از امكانات ورزشى 
و حمايت هاى مالى و سخت افزارى سود مى برند، اين 
عزيزان بى ادعا وليكن غيور و قهرمان نيز بايد بهره مند 
باشند. اســامى تيم قهرمان آسايشگاه شهيد فياض 
بخش مشهد: ســعيد صديقى، محمد نوريان، جواد 
قادرى دوست، على قربانى، محمد اندايش، رجبعلى 

ايساقى(كاپيتان)، جواد شكوهى نسب، اميد هاشم 
آبادى، اميد استادى، احمد رحمتى، محمد ارجمند، 
ابوالفضل شــيرى، ســرمربى: غلامرضا نامى (عضو 

تيم ملى)، سرپرست غلامرضا آهنى(عضو اسبق تيم 
ملى)، كمك مربى: غلام رســولى(عضو اســبق تيم 

ملى)، همراه تيم: مسعود عطائيان

حضور 
نماينده خراسان رضوى 

در ليگ برتر كشتى
ورزش: نماينده خراســان رضوى در ليگ برتر كشتى آزاد حضور 

خواهد داشــت. بنا براعلام فدراسيون كشــتى رقابت هاى ليگ برتر 
باشگاه هاى كشور از اواسط ارديبهشت آغاز خواهد شد. گفته مى شود تيم 
هيئت كشتى خراسان رضوى در مسابقات امسال ليگ برتر كشتى آزاد با حضور 
كشتى گيران بومى حضور پيدا مى كند.امير هراتى در وزن 57 كيلوگرم، جلال 
عليزاده در 61 كيلوگرم، هاشم مختارى در 65 كيلوگرم، حميد الهيان در70 
كيلوگرم، محمد حسين قصاب باوفا در 74 كيلوگرم، مصطفى نجفى در 86 
كيلوگرم، امير ارسلان تاتارى در 97 كيلوگرم و احمد ميرزاپور در125 

كيلوگرم براى خراســان به روى تشــك مى روند. رضا صفايى، 
رضا رمضان زاده، غلامرضا معافيــان، مرتضى عليزاده و 

حسن پور به عنوان كادر فنى و سرپرست تيم 
معرفى شده اند.

سه گانه 
مشهد فعال مى شود

ايسنا: مجتبى جاودانى، رئيس هيئت ورزش  سه گانه مشهد در 
خصوص فعاليت اين رشته در شهر مشهد، گفت: سه ماه قبل كه با اين 

هيئت ارتباط گرفتم متأسفانه متوجه شدم مشهد و حتى خراسان رضوى در 
رشته سه گانه حرفى براى گفتن ندارد به طورى كه در اسفندماه مسابقات انتخابى 

استان از سوى هيئت خراسان رضوى برگزار شد و واقعا جاى تأسف و تعجب داشت 
كه تنها پنج شش نفر در مجموع رده هاى اميد، جوانان و بزرگسالان در اين مسابقات 
حاضر شده بودند. وى خاطرنشــان كرد: از آنجا به بعد وارد كار شدم و تصميم گرفتيم 
تا اين رشته را در مشهد احيا  كنيم هنوز 10 روز از ابلاغ حكم من نمى گذرد اما هفته 
گذشته همايش مسابقات دوگانه را برگزار كرديم كه مافوق انتظار ما از اين مسابقات 

استقبال شد و شركت كنندگان حضور يافتند. جاودانى با بيان اينكه تلاش ما اين 
است كه با امكانات موجود بتوانيم اين رشته را به مردم معرفى كنيم  و به 

صورت همگانى در آوريم، بيان كرد: اگر بخواهيم به صورت حرفه اى 
مسابقات ورزش  سه گانه را پياده سازى كنيم بايد در بحث 

شنا و دوچرخه هاى يكسان و حرفه اى وارد 
شويم.

افتتاح 
اولين سايت پروازى 

پاراموتور و پاراگلايدر در شانديز
ورزش: اولين سايت رســمى پروازى - تمرينى تريك، پاراموتور 

و پاراگلايدر در شهر شانديز افتتاح شد. اين سايت با اختصاص حدود 
چهار هكتار زمين در منطقه كلاته ابراهيم آباد شانديز و هزينه اى بالغ بر 
يكصد ميليون تومان با همكارى شهردارى و شوراى شهر شانديز آماده بهره 
بردارى و استفاده خلبانان قرار گرفت. خبرديگر اينكه چندى پيش در اولين 
جلسه برنامه ريزى و هم انديشى رؤساى كميته هاى انجمن ورزش هاى هوايى 
خراسان رضوى نيز تجهيز و بازسازى سايت پروازى درود در اولويت برنامه ها 

قرار گرفت. در اين جلسه بازسازى و تجهيز سايت پروازى درود شامل 
بتن ريزى، جاده سازى و ايجاد امكانات اوليه مورد نياز ورزشكاران 

و علاقه مندان در سايت در اولويت تصميمات قرار گرفت 
و قرار شد به زودى اقداماتى در اين مورد صورت 

گيرد.
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 دوشنبه 02/04   ليگ قهرمانان آسيا
 الهلال عربستان - پرسپوليس

 ساعت: 19:30 زنده از شبكه سه

دوشنبه 02/04 ليگ قهرمانان آسيا
 ذوب آهن - العين امارات

 ساعت: 20:30 زنده از شبكه ورزش

سهشنبه 02/05   ليگ قهرمانان آسيا
 الفتح عربستان - استقلال خوزستان
 ساعت: 20:00 زنده از شبكه ورزش

سهشنبه 02/05  ليگ قهرمانان آسيا
 استقلال - الاهلى امارات

 ساعت: 20:15 زنده از شبكه سه
 

چهارشنبه 02/06 هفته 34 لاليگا
 بارسلونا - اوساسونا

 ساعت: 22:30 زنده از شبكه ورزش

ورزش در سيما
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 ها
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 زندگى/ عباسعلى سپاهى يونسى 
 سال 1392 بود كه مطلبى درباره 
پســركى به نام بابك (احمد رضا) 
دچار نقص مادرزادى از ناحيه صورت در روزنامه 
قدس به چاپ رسيد كه باعث شد تا امروز پيگير 
ادامه آن مطلب و زندگى بابك باشيم. بعد از چاپ 
اولين خبر درباره بابــك، تا جايى كه حافظه ام 
كمك مى كند لااقل ســه خبر ديگر درباره او را 
پوشش دادم. اولين خبر ديدارى بود با او در تربت 
جام، خبر دوم مربوط به يكى از عمل هاى جراحى 
او در بيمارستان مفيد تهران بود و من و همكارم 
فرامرز عامل بردبار هم سه ساعت با تيم پزشكى 
او همراه بوديم و خبر سوم مربوط به شبى بود كه 
احمدرضا با خانواده واقعى اش در مشهد روبه رو 
شد. اگر خواننده آن خبرها نبوده ايد خلاصه آن ها 

در ادامه آمده است.

  ماجرا از اين قرار بود...
مشــكل بابك در ناحيه صورت باعث مى شود در 
كودكى ســر از يكى از مراكز نگهدارى معلولان 
بهزيستى در بياورد. چند سال پيش به تربت جام 
فرستاده مى شــود و وقتى در يكى از روزها گذر 
خانم شيخ احمدى به واسطه اداى نذرى به محل 
نگهدارى بابك مى افتد، هم مسير زندگى بابك و 
هم خانواده جان نثــار و بخصوص مادر خانواده، 
يعنى خانم شيخ احمدى دچار تغيير مى شود و 
خانم شيخ احمدى مى شود حامى بابك. بهزيستى 
تربت جام همراهى و همكارى مى كند و بابك كه 
همنام فرزند بزرگ تر خانم شيخ احمدى است، 
در مدرسه معمولى ثبت نام مى شود و با پيگيرى 
او سلامتى ذهنى بابك 100 در صد ثابت شده و 
از مركز نگهدارى معلولان ذهنى ترخيص مى شود 
و بعد او تصميم مى گيرد براى مداواى بابك هم 
اقدام كند و در اين مسير با پزشك فرشته صفتى 
به نام دكتــر عبدالجليل كلانتر هرمزى آشــنا 
مى شود. پزشــكى كه كمك هاى او به كودكان 
داراى معلوليت هايــى از جنس معلوليت بابك 

زبانزد است.

  خدا مى خواست راه بابك به بيرون باز 
شود

يادم هست در اولين ديدارم با بابك و خانم شيخ 
احمدى به عنوان حامى او در تربت جام كه دى 
ماه 1392 انجام شد، خانم شيخ احمدى گفت: 
«خدا خودش مى خواســت راه بابك به بيرون از 
مركز باز شــود و من و خانواده ام فقط وســيله 
بوديم. تا او نخواهــد اتفاقى نمى افتد. پاى بابك 

كه به خانه ما باز شــد، به اين فكر كردم و نيّت 
كردم او را به مدرسه بفرستيم، براى همين شروع 
كرديم به آمــوزش او، خيلى چيزها را بايد به او 
ياد مى داديم. از ســفره انداختن گرفته تا خيلى 

چيزهايى كه در زندگى او نبود. »
و خوب يادم هست شبى را كه بابك و خانواده اش 
روبه رو شــدند. نيمه ارديبهشت 1394بود و چه 

شبى بود آن شب كه ديدار اتفاق افتاد.

  وقتى ماجرا را مى شنويم
... همكارم طلســم را مى شــكند و به زن جوان 
مى گويد: «نكند شــما مادر بابك هســتيد؟» و 
همين يك جمله پرسشى ساده كافى است تا اتاق 
پر از هق هق گريه هاى زن شود و حرف بزند، در 
حالى كه گريه مى كند، مى گويد:« سرانجام خدا 
دعاهايم را مستجاب كرد. نمى دونم با چه زبانى 

از شما تشكر كنم.»
 مى گويد: «وقتى بابك را در «ماه عســل» نشان 
دادند با پدرم صحبت كردم و پدرم گفت، با اين 
خانــواده رابطه برقرار كن  تــا اگر هم بچه ات را 
به تــو ندادند، لااقل بتوانــى او را ببينى. اما من 
نمى دانستم چه جورى با شما ارتباط برقرار بكنم، 
ولى امســال از لحظه سال تحويل با خودم عهد 

كردم كه پسرم را  به خانه ام بياورم.
وقتــى بابك به دنيــا آمد، او را نديــده بودم. در 
بيمارســتان پدرش را برده بودند تا بچه را ببيند 

و او هم وقتى بچه را با آن وضع مى بيند، از حال 
مى رود، چون فكر مى كند من هم مرده ام. وقتى 
ماجرا را فهميدم به دكترها گفتم من با گدايى هم 
كه شده فرزندم را عمل مى كنم، اما پاسخ اين بود 
كه خانم يك چيزى مى گويى، اين بچه اصلاً زنده 

نمى ماند كه خواسته باشد عمل شود.
 روز سوم و چهارم براى او شناسنامه گرفتم، اما 
بچه همچنان در بيمارستان تحت نظر بود و  10 
روز بعد از طرف بيمارســتان به خانه ما آمدند و 
گفتند، شما صلاحيت اين را نداريد كه از اين بچه 
با ايــن وضعيت نگهدارى كنيد چون وضع مالى 
درســتى هم نداريد، بعد هم گفتند، چون بچه 
جمجمه ندارد، اميدى به زنده ماندنش نيســت. 
نمى دانستيم بايد چه كار كنيم، من هيچ  پولى 

براى اينكه خواســته باشــم براى او كارى انجام 
بدهم، نداشتم، چون شوهرم هم كارگر بود و اجاره 
نشين هم بوديم و البته دو بچه ديگر هم داشتيم و 

بچه را به من نشان نداده بودند.»

  گفتند بچه مرده است ...
«بعد از ســه ماه كه به بيمارستان رفتم، آدرس 
محــل نگهدارى  بچه را به مــن دادند و من هم 
به آنجا رفتم، ولى وقتى مسئولش را پيدا كردم، 
گفت: خانم بعد از ســه ماه آمدى دنبال بچه ات؟  

بچه مرده.
برگشــتم خانه ولى احساس مى كردم بچه زنده 
اســت و حتى بعضى شب ها خوابش را مى ديدم. 
دخترم كــه به دنيا آمد، وقتى رفتــم تا براى او 
شناسنامه بگيرم، متوجه شــدم بابك زنده و در 

تربت جام است و ...»

  خيريه اى  كه بانى اش بابك شد
حالا من و همكار عكاســم دوبــاره در راه تربت 
جاميــم. قرار اســت در تربت جــام خيريه اى 
افتتاح شــود و تفاوت اين خيريه با خيريه هاى 
ديگرى كه مى شناســم در دو چيز اســت؛ اول 
اين كه احمد رضا (بابك) و مادرش هم ميهمان 
افتتاحيه خيريه هســتند كه از مشهد مى آيند و 
اصلاً اگر ديدار خانم شــيخ احمدى و احمد رضا 
در ســال 1392 اتفاق نمى افتاد، شايد امروز اين 

خيريه هم نبود. دوم اينكه خيريه عرش نشينان 
تواناى جام مجموعه اى اســت كه براى حمايت 
از معلولان آموزش پذير و قابل درمان و كودكان 
اوتيسم بنيانگذارى شده و اين خيلى مهم است 
كه در شــهرى كوچك خانمى به همراه تعدادى 
از انسان هاى مهربان به اين فكر كرده اند كه براى 
بچه هايى كه داراى معلوليتى هستند و البته اگر 
پول باشــد مى توان تا حدودى مشكل آن ها را بر 

طرف كرد، كارى بكنند.
برنامه در سالن آموزش و پرورش برگزار مى شود 
با جمعيتى فــراوان. امام جمعه تربت جام، مدير 
بهزيستى و معصومه شيخ احمدى به عنوان مدير 

عامل صحبت مى كنند.
 امام جمعه و مدير بهزيستى از حركتى كه شروع 
شــده است ابراز خوشحالى و اميدوارى مى كنند 
كه اين حركت نتايج خوبى در بر داشــته باشد. 
در ادامه هم موســيقى مقامى اجرا مى شــود و 
هــم بچه هاى توانجو برنامه اجــرا مى كنند. بعد 
از برنامه درباره چگونگى شــكل گيرى خيريه با 
شيخ احمدى صحبت مى كنم و او مى گويد: « بعد 
از ماجراى احمد رضا و در ســال 92 با همراهى 
چند خانم خيّر كارمان را شــروع كرديم و با بر 
عهده گرفتن مسئوليت سه كودك معلول آموزش 
پذير چراغ خيريه را روشــن كرديم و پس از يك 
ماه شديم هشت نفر و مددجويان هم هشت نفر 

شدند. 
سال 94 تصميم گرفتيم كارى كه مى كنيم شكل 
رسمى داشته باشد و خوشــبختانه چند نفر از 
آقايان خير انديش هم با ما همراه شدند و نتيجه 
اين شــد كه در پايان سال گذشته 115 مددجو 
را ثبت نام كرديم كه اكنون هم خدمات دريافت 
مى كنند و خوشــحالم كه امشب جشن افتتاح 
رســمى مؤسســه را برگزار مى كنيم و جا دارد 
از  اعضاى هيئت امنــا و بقيه افرادى كه به اين 
كودكان كمك مى كنند بخصوص گروه شناسايى 
تشكر فراوان داشته باشم. معتقدم ما انسان ها با 
كمى همّت مى توانيم كارهاى بزرگى انجام دهيم 
و من اين را در اين مدّت و با همّتى كه همراهيانم 
داشــته اند دريافته ام و خدا را از اين بابت شكر 

مى كنم.
برنامه تمام مى شــود و ما راه مشهد را در پيش 
مى گيريم. با خودم فكر مى كنم اگر خدا بخواهد 
مشــكل يك نفر مى تواند كمكى بشــود براى 
ديگرانى كه مشكلى دارند و خيرى براى آن هايى 
كه سالم هستند و قصّه بابك (احمد رضا)  كه تا 
حالا 6 عمل را از ســر گذرانده و البته بايد چند 

عمل ديگر را هم از سر بگذراند اينگونه بود.

« بابك» بهانه تأسيس مركز توانبخشى « توانا» شد

تولدى ديگر براى كودكان معلول آموزش پذير

بوق اعتراض!

زندگى/ امين صدرا: درست سر نبش چهارراه پارك كرده 
بود، آن هم نه يك سوارى كوچك بلكه يك مينى بوس كه 
نيمى از خيابان را بسته بود! دود سياهى از اگزوز مينى بوس 

خارج مى شد. با موتور روشن انگار منتظر كسى بود.
يكــى از خودروهاى عبورى بين مينى بوس و خودروى ديگر گير كرد 
و نزديك بــود تصادفى رخ دهد. راننده خودروى عبورى در حالى كه 
همسرش هم كنارش نشسته بود به نشانه اعتراض به راننده مينى بوس، 
بوق ممتدى زد. راننده مينى بوس كه كلافه به نظر مى رســيد سرش 
را از شيشــه بيرون آورد و با يك حرف ركيك، او را بدرقه كرد. راننده 
ســوارى كه حسابى جلوى همسرش خجالت كشيده بود كنار خيابان 
ايستاد. هر چه زن اصرار كرد بى فايده بود. حسابى عصبانى شده بود. 
زير لب غرغر مى كرد و مى گفــت مردك خلاف كرده هنوز دو قورت 
و نيمش هم باقى است! نزديك بود باعث تصادف شود. بايد حقش را 

كف دستش بگذارم.
از ماشــين پياده شد و با حركات دست شروع به اعتراض كرد. راننده 
مينى بــوس حركت كرد و جلوتر آمد. زن از داخل ماشــين مى گفت 
آقا بى خيال بيا برويم. با آدم بى ادب كه نمى شــود حرف حســاب زد. 

خواهش مى كنم بيا برويم ...
اما ديگر دير شــده بود. مرد به طرف مينى بوس رفت و در را باز كرد. 
راننده مينى بوس گارد حمله به خــودش گرفته بود. آماده بود كه از 

پشت فرمان بپرد پايين و مشت اول را بزند!
مــرد يك لحظه به خودش آمد. نزديك بــود فحش بدهد اما كلمات 
را زير زبانش پنهــان كرد. همان طور كه به صورت راننده مينى بوس 
نــگاه مى كــرد در دل گفــت اگر من هــم مانند او حــرف بزنم كه 
كارى درســت نمى شــود. اگر هم دست به يقه شــويم آخرش يكى 
يا هر دوى ما بايد راهى بيمارســتان شــويم تازه اگــر اتفاق بدترى

 نيفتد. 
سعى كرد به خودش مسلط شود. گفت: آخر برادر محترم! اگر همسر 
خودت كنارت نشسته باشد و يك نفر چنين حرف زشتى بزند خوشت 

مى آيد؟
راننده مينى بوس كه از جايش نيم خيز شــده بود وقتى لحن آرام مرد 
را ديد، ســرجايش نشست. لحظه اى سكوت كرد و گفت: آخر با بوقت 

اعصابم را به هم ريختى!
راننده ســوارى گفت: خوب شما تخلف كردى و وسط چهارراه توقف 
كرده اى! برادر من لطف كن ديگر چنين حرف زشتى را به زبان نياور 
آن هم در حضور رهگذران و زن و بچه مردم. اين اصلاً در شــأن شما 

نيست!
راننده مينى بوس نفس عميقى كشيد. چند ثانيه سكوت كرد و گفت: 
ببخشــيد داداش! اعصابم خرد بود و خسته بودم. من از شما معذرت 

مى خواهم.
مرد دستش را به نشانه دوستى دراز كرد و دست راننده مينى بوس را 

به گرمى فشرد و گفت: خدا ببخشد! خدا همه ما را ببخشد.

زير آسمان شهر
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خانواده

آنچه مى خوانيد

بابك پســركى كــه در ســال 92 با 
همت چند انســان خيــر و همراهى 
رسانه اى روزنامه قدس مورد عمل 
جراحى قرار گرفت، امروز منشأ يك 
خير بزرگ شده و به همت جمعى از 
خيران مركز توانبخشــى « توانا» را 
براى آموزش كودكان معلول آموزش 

پذير راه اندازى كردند

بر ترس خود غلبه كنيم
دكتــر محمدرضــا ناظمى/

 روان شــناس: ترس از ارتفاع، 
ترس از تاريكى، ترس از حيوانات، 
ترس از مكان هاى ناشــناخته و... 
حسى است كه همه ما، خواسته 
يا ناخواسته با نوعى از آن درگير 

بوده و يا هستيم. هر چند مقدارى از آن را حتى لازم مى دانيم، اما اگر 
از آن مقدار بيشتر شد سدى مى شود در راه رسيدن به موفقيت. اگر از 

اين ترس ها خسته شده ايد، با انجام راهكارهاى زير از آن عبور كنيد:
  ترس را بپذيريد 

با علم به اينكه انســان هســتيد و ترس نيز بخشى طبيعى از وجود 
شماســت، با جرئت بيشترى پذيراى ناشــناخته ها خواهيد بود و از 
فرصت هاى پيش رو بهره خواهيد بــرد، پس اولين گام براى غلبه بر 

ترس، پذيرش ترس است.
  ترس را بشناسيد 

با شناسايى ترس ها، يك گام به غلبه بر ترس نزديك تر خواهيد شد. 
بعد از شناسايى ترس مى توانيد به منبع اصلى ترس نگاه كنيد و براى 

مقابله با ترس چاره انديشى كنيد.
  به عاقبت ترسيدن بينديشيد 

عواقب تسليم شدن در برابر ترس را يادداشت كنيد. وقتى به ترس ببازيد 
چه اتفاقى رخ خواهد داد؟ چه احساسى خواهيد داشت؟ چه چيزهايى را 
از دست خواهيد داد؟ آيا ارزش دارد قيد تمام اهداف و آرزوهاى خود را 

بزنيد، فقط به خاطر اينكه نمى خواهيد بر ترس خود غلبه كنيد؟
  مزاياى غلبه بر ترس را بنويسيد

مزاياى غلبه بر ترس را يادداشت كنيد. چه حسى دارد كه فقط پيش 
برويد و اهــداف و آرزوهاى خود را دنبال كنيــد؟ وقتى به اهداف و 
آرزوهاى خود برسيد چه چيزى نصيب تان مى شود؟ اگر اشتباهات و 
موانع، گام هايى ضرورى در مسير موفقيت باشند چه؟ اگر مشكلاتى 

كه سر راهتان قرار گرفته نعمتى در جامه مبدل باشند چه؟
  از تجربه ها استفاده كنيد

از تجربيات موفق گذشته خود به عنوان مرجع استفاده كنيد. زمانى را 
كه موفق شديد به خاطر آوريد. براى كسب موفقيت چه كار كرديد؟ 
از چه راهكار يا شــيوه اى بهره برديد؟ چه فرد يا افرادى شــما را در 
مسير موفقيت يارى كردند؟ وقتى به اهداف خود رسيديد چه حسى 
داشــتيد؟ تمام اين موارد باعث مى شود شما برخوردى واقع بينانه و 
نه تخيلى با واقعيتى داشته باشيد كه آن را ترس نام نهاده ايم. بدين 
ترتيب درك مى كنيم كه ترس يك نعمت الهى است كه بايد باشد تا 
در مواردى سرعت ما را در زندگى كم كند. آن جاهايى كه ممكن است 

شجاعت پوشالى باعث سقوط ما در دره نابودى شود!

مجازات توهين در فضاى مجازى
زندگى: يكى از مسائلى كه در سال هاى اخير با آن مواجه بوده ايم، مسئله 
هتك حرمت افراد در فضاى مجازى بوده اســت. هتك حرمت در فضاى 
مجازى به مراتب از فضاى حقيقى بدتر اســت و سنگين تر تمام مى شود 
زيرا در اين فضا اخبار و مطالب با گستره انتشار وسيع و شمار بينندگان 
بسيار زياد، منتشر مى شود و گاه به هيچ عنوان جبران پذير نيست. بنابراين 
قانون گذارنسبت به اين موضوع حساسيت نشان داده و قوانين مستقيم 
براى مقابله با آن وضع كرده است. بهتر است بدانيم كه در صورت شدت 
بيشــتر توهين و هتك حرمت در فضاى مجازى، ممكن است قضات از 
قوانين ديگر متناظر هم براى برخورد با مجرمان اســتفاده كرده مجازات 
آن ها را بسيار سنگين تر كنند.همان طور كه گفتيم قانون گذار نگاه ويژه  اى 
به موضوع توهين در فضاى مجازى دارد و در قانون جرايم رايانه اى مصوب 
1389 در خصــوص اين نوع از توهين به صورت جداگانه به جرم انگارى 
پرداخته اســت. در ماده 16 اين قانون آمده اســت؛ « هركس به وسيله 
سيستم  هاى رايانه  اى يا مخابراتى،  فيلم يا صوت يا تصوير ديگرى را تغيير 
دهد يا تحريف كند و آن را منتشــر يا با علم به تغيير يا تحريف منتشر 

كند، به نحوى كه عرفاً موجب هتك 
حيثيت او شود، به حبس از 91 روز 
تا دو ســال يا جزاى نقدى از پنج تا 
چهل ميليون ريال يا هر دو مجازات 

محكوم خواهد شد. 
تبصره؛ چنانچه تغيير يا تحريف به 
صورت مستهجن  باشد، مرتكب 

به حداكثر هر دو مجازات مقرر محكوم خواهد شــد.» آنچه در قانون 
جرايم رايانه اى به آن اشاره شده، قلب واقعيتى است كه منجر به هتك 
حيثيت افراد مى شود اما اگر هر نوشته اى يا مطلبى به واسطه سيستم  
هاى رايانه اى يا تلفن همراه منتقل شود چه مشمول ماده 608 قانون 
مجازات اسلامى و چه مشمول ماده 16 قانون جرايم رايانه اى باشد، در 

هر صورت موجب تعقيب و مجازات  توهين  كننده خواهد بود.

چاى را در مايكروويو دَم كنيد!
ترجمه/ مريم سادات كاظمى: دم كردن چاى در مايكروويو نسبت 
به روش هاى ســنتى باعث حفظ بهتر خواص آن مى شود .تحقيقات 
جديد نشان مى دهد آنتى اكسيدان ها و مواد معطر چاى تحت تاثير 
امواج مايكروويو بهتر فعال مى شوند. در واقع مايكروويو مى تواند 80 
درصد كافئين، تئانين و پلى فنول هاى موجود در چاى سبز و سياه را 
فعال كند. تئانين اسيد آمينه اى است كه احساس آرامش را تسهيل و 
با خستگى مقابله مى كند. پلى فنول ها نيز آنتى اكسيدان هايى هستند 
كه تاثير آن ها در پيشگيرى از ديابت، پرفشارى خون و بيمارى هاى 
قلبى عروقى ثابت شــده است و همچنين كلسترول خون را كاهش 
مى دهــد. اما بــراى دم كردن چاى به اين روش كافى اســت، چاى 
كيسه اى يا مقدارى چاى خشــك را در يك فنجان آب بريزيد و در 
مايكروويو با درجه متوسط به مدت 30 دقيقه بگذاريد. قبل از نوشيدن 

يك دقيقه صبر كنيد تا گرماى زياد آن كمتر شود. 
www.Top Santé.fr :منبع
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حل جدول شماره قبل

1-  نابغه كوهنوردى ايران كه چندى 
بدون  را  اورست  قله  شد  موفق  پيش 
استفاده از كپسول اكسيژن فتح كند- 

آهنگ
نيروهاى  از   - كننده  فكر  بسيار   -2
مكالمات  واحد   - ارتشى  چهارگانه 

تلفنى
الكتريكى  پتانسيل  اختلاف  واحد   -3
- اين پول را در دهلى نو خرج كنيد! 

- سنگدلى
 - الخبائث  ام  پايه-   - سرچشمه   -4

خالص و سره
5- شبيه - خلق و خو - انتها

فلاسفه-  پايتخت  ناله!-  سوداى   -6
دشمنى كننده

7- پرستار - دچار شدن- سرمه چشم
8- كبوتر صحرايى - پايتخت زيمبابوه 

- نوعى خودروى مسابقه اى
سيارات  مجموعه   - روش  و  راه   -9

منظومه شمسى - پيش درآمد نوش!
امتحان  خودرو-  تعميركار   -10

چهارگزينه اى - نپذيرفتن
حيوان   - غلام   - سوزن!  همكار   -11

مردار خوار ملقب به رفتگر طبيعت
12- مجرد - تعجب خانمانه! - «قوم» 

بى سر! - گريزان
13- از سبزى هاى خوردن- هدايتگر 

هواپيما - مرموز
14- بسيار دوستدار - ميله توپر فلزى 

- يار بى زبان!
 - بس!  و  است  ايرانيان  نزد   -15

ورزشگاه ملى فرانسه

رئيس  نيست!-  انتقام  در  آن  لذت   -1
طايفه بين مراد كه به مسلم بن عقيل 

پناه داد
يونان  موسيقى  الهه   - ستمكار   -2

باستان - آرام حركت كردن
 - تندرست   - مفرد  و  تنهايى  به   -3

درياها
شخص  دوم  ضمير   - مزه  تلخ   -4
جمع-  سواران در التزام شاهان - نام 

آذرى
5- امتداد - لقب اشرافى اروپايى

6- يكباره خودمانى! - ميوه پرخاصيت 
 - كردن  خطاب   - گرمسيرى  مناطق 

فلز الكتريسيته
7- شبان - كشور اردوغان - خوارى

 منتظر نظرها، ديدگاه ها و انتقادهايتان در خصوص جدول هستيم
 با ما تماس بگيريد

iranpuzzle@gmail.com

جدول
محمدرضا على زاده
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 افقى

 عمودى

8- نوميد - فرشتگان - مخترع ايتاليايى 
پيل الكتريكى

9- اندك «سياه»! - كوكب - نقصان
نجارى - سروش  ابزار   - ندا  10- صوت 

- ميوه تلفنى!
11- واحدى كوچك در وزن معادل يك 

پنجم گرم - گلى زيبا و نامى دخترانه
بالاترين  بنابراين - خيال كردن -   -12

نوع اختيار - ناشنوا
 - فرمانبردار   - مغول  لقب شاهان   -13

آبادى
14- جان تمامى دعاها - سهل و ساده 

- افق
انجام كارى  15- آستين بالا زدن براى 
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